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Nr § Ärende
1 67  Val av justerare och fastställande av dagordning
2 68 Interpellation: Hur kommer det avskaffade spårbytet för asylsökande påverka 

kommunens personalförsörjning? Bore Sköld (V)
3 69 Interpellation: Varför bryts löftet om lokala lösningar för Stöcke skola; Maja Westling 

Palmberg (C)
4 70 Interpellation: Rapporterna om vanvården inom äldreomsorgen fortsätter; Anders Ågren 

(M)
5 71 Interpellation: Varför är det svårt för politiken i Umeå att ta avstånd från glorifiering av 

systemhotande gängkriminalitet? Lars Forsgren (SD)
6 72 Interpellation: Hur blev det med nya gästbryggan på Norrbyskär? Mattias Larsson (C)
7 73 Interpellation: Kände Socialdemokraterna till att visselblåsarfunktionen skulle förändras? 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP)
8 74 Interpellation: Har kommunen beredskap för ett storskaligt övertagande av hemtjänst? 

Lennart Arvidsson (V)
9 75 Fråga: Våld mot äldre i kommunens omsorg; Veronica Kerr (KD)
10 76 Årsredovisning 2024
11 77 Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för enskilda vägar i Umeå kommun; Mattias 

Larsson (C)
12 78 Motion 14/2024; Vi behöver hundrastplatser i Umeå; Josefin Gustafsson (M)
13 79 Antagande: Detaljplan för del av Hörneå 8:3 med flera
14 80 Antagande: Detaljplan för Guldskrinet 1
15 81 Uppdelning av utbildningsförvaltningen i funktionell tvåförvaltningslösning
16 82 Inriktning och ansvarsfördelning Civil beredskap
17 83 Beslut om valdistriktsindelning
18 84 Reviderad bolagsordning för Inab
19 85 Revidering av särskilt ägardirektiv för Inab
20 86 Reviderad bolagsordning för Dåva DAC (Umeå deponi och avfallscenter)
21 87 Generella ägardirektiv för Umeå kommuns hel- och majoritetsägda bolag
22 88 Översyn av styrdokument våren 2025
23 89 Redovisning av motioner under beredning, delrapport 1
24 90 Valärende; Styrelseledamöter till AC-Net
25 91 Anmälningsärenden 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2025-04-28 07:58 17:49:05 1-6,9-25
2 Alireza Mosahafi (M) 2025-04-28 07:49 17:49:05 1-6,9-25
3 Jan-Olov Carlsson (V) 2025-04-28 08:15 17:49:05 1-6,9-25
4 Hans Lindberg (S) 2025-04-28 07:53 17:49:05 1-6,9-25
5 Anders Ågren (M) 2025-04-28 08:25 17:49:05 1-6,9-25
6 Janet Ågren (S) 2025-04-28 08:21 17:49:05 1-6,9-25
7 Ulrik Berg (M) 2025-04-28 08:44 17:49:05 1-6,9-25
8 Mattias Larsson (C) 2025-04-28 08:24 17:49:05 1-6,9-25
9 Lars Forsgren (SD) 2025-04-28 08:58 17:49:05 1-6,9-25
10 Arvid Lundberg (MP) 2025-04-28 09:00 17:49:05 1-6,9-25
11 Bore Sköld (V) 2025-04-28 08:55 17:49:05 1-6,9-25
12 Mikael Berglund (S) 2025-04-28 08:58 17:49:05 1-6,9-25
13 Kjerstin Widman (M) 2025-04-28 08:26 13:02:35 1-3,10-11
14 Christina Bernhardsson (S) 2025-04-28 08:20 17:49:05 1-6,9-25
15 Maria Lindvall (-)(L) 2025-04-28 09:05 17:49:05 3-6,9-25
16 Davis Kaza (AP) 2025-04-28 08:54 17:49:05 1-6,9-25
17 Veronica Kerr (KD) 2025-04-28 08:20 17:49:05 1-6,9-25
18 Peter Vigren (S) 2025-04-28 08:18 17:49:05 1-6,9-25
19 Rebecca Sellstedt (V) 2025-04-28 08:26 17:49:05 1-6,9-25
20 Maja Westling Palmberg (C) 2025-04-28 08:16 17:49:05 1-6,9-25
21 Igor Hell (M) 2025-04-28 08:00 17:49:05 1-6,9-25
22 Moa Brydsten (S) 2025-04-28 08:38 15:06:51 1-3,10-16
23 Lars Nilsson (SD) 2025-04-28 07:49 17:49:05 1-6,9-25
24 Tomas Wennström (S) 2025-04-28 09:01 17:49:05 1-6,9-25
25 Carin Nilsson (S) 2025-04-28 12:40 17:48:58 4-6,9,12-25
26 Elmer Eriksson (M) 2025-04-28 09:04 17:49:05 4-6,9-10,12-25
28 Ellen Ström (V) 2025-04-28 08:56 13:30:49 1-3,10-12
29 Andreas Lundgren (S) 2025-04-28 08:52 17:49:05 1-6,9-25
30 Marianne Löfstedt (M) 2025-04-28 08:27 17:49:05 1-6,9-25
31 Anna-Karin Sjölander (C) 2025-04-28 08:19 17:11:12 1-5,10-25
32 Helena Smith (S) 2025-04-28 08:40 17:49:05 1-6,9-25
33 Daniell Andersson (V) 2025-04-28 08:57 17:49:05 1-6,9-11,13-25
34 Håkan Johansson (S) 2025-04-28 08:36 17:49:05 1-6,9-25
35 Madelene Nord (M) 2025-04-28 08:29 12:06:32 1-3,10-11
37 Maria Nilsson (SD) 2025-04-28 07:50 17:49:05 1-6,9-25
38 Mariam Salem (MP) 2025-04-28 08:53 17:49:05 1-6,9-25
39 Per-Erik Johansson (S) 2025-04-28 09:01 17:49:05 1-6,9-25
40 Anders Norqvist (L) 2025-04-28 08:27 17:49:05 1-6,9-25
41 Åsa Bäckström (V) 2025-04-28 08:49 17:49:05 1-6,9-25
42 Rebecka Jakobsson (S) 2025-04-28 08:15 17:49:05 1-6,9-25
43 Joline Göttfert (M) 2025-04-28 08:24 17:19:10 1-5,10-25
44 Patrik Brännberg (AP) 2025-04-28 08:29 17:49:05 1-6,9-25
46 Fredrik Rönn (C) 2025-04-28 08:25 17:49:05 1-6,9-25

Närvarande ledamöter



47 Lena Karlsson Engman (S) 2025-04-28 08:26 16:39:13 1-4,10-25
48 Jan Lundberg (S) 2025-04-28 08:19 17:49:05 1-6,9-25
49 Lena Andersson (M) 2025-04-28 08:26 17:49:05 1-6,9-25
50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2025-04-28 08:40 17:49:05 1-6,9-25
51 Ali Yasin Dahir (S) 2025-04-28 08:24 17:20:03 1-5,10-25
52 Anders Hägglund (S) 2025-04-28 08:57 17:49:05 1-6,9-25
54 Mikael Tjäder (SD) 2025-04-28 09:07 17:49:05 3-6,9-25
55 Lars Brännström (MP) 2025-04-28 08:15 17:49:05 1-6,9-25
57 Lennart Arvidsson (V) 2025-04-28 08:36 17:49:05 1-6,9-25 11
58 Robert Axebro (C) 2025-04-28 08:30 14:13:10 1-3,10-15
59 Gunnar Dahlberg (S) 2025-04-28 09:02 17:49:05 1-6,9-25
60 Greger Knutsson (M) 2025-04-28 08:58 17:49:05 1-6,9-10,13-25
62 Linda Lotare (V) 2025-04-28 08:53 17:49:05 1-6,9-25
63 Mehrana Bassami (S) 2025-04-28 08:17 17:49:05 1-6,9-25
64 Emma Vigren (S) 2025-04-28 08:18 17:45:44 1-6,9-25
65 Hanna Lundin Jernberg (L) 2025-04-28 09:01 17:49:05 1-6,9-25

201 Jens Backman (S) 2025-04-28 08:07 17:49:05 3-6,9-25
202 Pär Berglund (S) 2025-04-28 08:36 17:49:05 3-6,9-25
204 Jannice Persson (S) 2025-04-28 08:17 17:49:05 3-6,9-25
205 Ronny Kassman (S) 2025-04-28 08:23 17:49:05 3,10-11
207 Thomas Hartman (S) 2025-04-28 08:29 17:49:05 5-6,9
209 Ari Leinonen (S) 2025-04-28 09:07 17:49:05 4-6,9,17-25
210 Charlotta Vesterlund (S) 2025-04-28 08:06 17:49:05 6,9
214 Mikael Thyni (M) 2025-04-28 08:35 17:49:05 3-6,9-25
216 Leif Lundgren (M) 2025-04-28 08:13 17:49:05 4-6,9,13-25
217 Josefin Gustafsson (M) 2025-04-28 08:34 17:49:05 4-6,9,13-25
219 Johan Stål (V) 2025-04-28 13:10 17:49:05 4-6,9,14-25
226 Solveig Granberg (C) 2025-04-28 08:57 17:49:05 4-6,9,16-25
229 Philip Westin (MP) 2025-04-28 08:59 15:46:53 3,10-19
230 Ulrika Moberg Edman (MP) 2025-04-28 09:29 17:49:05 4-6,9,21-25
236 Lucas Nilsson (KD) 2025-04-28 08:53 17:49:05 3-6,9-25

206 Titti Ådén (S) 2025-04-28 08:26 17:49:05
218 Christer Lindvall (M) 2025-04-28 08:13 16:55:18
221 Tobias Holmbom (V) 2025-04-28 09:02 17:49:05
222 Rebecca Lagerstedt (V) 2025-04-28 09:00 17:49:05
227 Petter Nilsson (SD) 2025-04-28 09:00 12:07:43
228 Daniel Fällgren (SD) 2025-04-28 08:59 17:49:05
233 Marika Atlegrim (AP) 2025-04-28 08:26 17:49:05
234 Catarina Norlund (AP) 2025-04-28 08:33 17:49:05

27 Johan Asplund (MP)
36 Anneli Andersson (S)
45 Anders Sellström (KD)

Tjänstgörande ersättare

Närvarande ej tjänstgörande ersättare

Frånvarande ledamöter



53 Stefan Nordström (M)
56 Elin Nejne (S)
61 Beatrice Årebrand (S)

203 Birgitta Jonsson (S)
208 Mikael Danielsson Sjöstam (S)
211 Karl Larsson (S)
212 Novalie Lilja (S)
213 Lotta Holmberg (M)
215 Åsa Ågren Wikström (M)
220 Gudrun Nordborg (V)
223 Hanad Mohamed Abdi (V)
224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C)
225 Julia Algotsson (C)
231 Alf Molin (L)
232 Wilma Hvirfvel (L)
235 Jan Kollberg (KD)

Frånvarande ersättare
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Övriga deltagare 

 
Tjänstemän 
Olov Häggström, utredare 
Sofia Gustafsson, nämndsekreterare/utredare, § 67-69, 76-77 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 
Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör, § 76 
Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 67-69, 76-77 
Lennart Nilsson, kommunjurist, § 67-69, 76-77 
Eric Lindström, kommunjurist, § 78-91 
 
Ewa Miller (M), ordförande kommunrevisionen 
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§ 67 

 
Diarienr: KS-2025/00031 

Val av justerare och fastställande av dagordning  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till justerare av dagens protokoll utse Janet Ågren (S) och Igor Hell (M)   
 
att digital justering äger rum senast måndag 5 maj kl. 15.00  
 
att fastställa dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 
Olov Häggström, utredare/nämndsekreterare 
Tomas Jakobsson, kommunsekreterare   
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§ 68 

 
Diarienr: KS-2025/00315 

Interpellation: Hur kommer det avskaffade 
spårbytet för asylsökande påverka kommunens 
personalförsörjning? Bore Sköld (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld, Tomas Wennström, Maria Nilsson, 
Anders Ågren, Mariam Salem, Hanna Lundin Jernberg, Andreas Lundgren 
och Rebecka Jakobsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta 
överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Bore Sköld (V) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Hur kommer det avskaffade spårbytet för asylsökande påverka  
kommunens personalförsörjning? 
Spårbyte har varit en möjlighet för personer som fått avslag på sin  
asylansökan att ansöka om uppehålls- och arbetstillstånd utan att behöva  
lämna Sverige. Detta har inneburit att asylsökande som etablerat sig på  
arbetsmarknaden under asylprocessen har kunnat stanna kvar i landet  
genom att uppfylla kraven för arbetstillstånd. 
 
Den 12 mars 2025 beslutade riksdagen att avskaffa möjligheten till  
spårbyte, vilket innebär att personer som tidigare kunnat stanna i Sverige  
genom denna process nu riskerar utvisning, även om de uppfyller 
försörjningskraven, en regeländring som träder i kraft nu den 1 april. 
 
Inom Umeå kommuns vård- och omsorgssektor finns ett antal medarbetare  
som beviljats tidsbegränsat arbetstillstånd genom spårbyte. Avskaffandet  
av spårbyte innebär att dessa medarbetare inte kommer att kunna förlänga  
sina arbetstillstånd och därmed riskerar utvisning, oavsett om de uppfyller  
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de nya försörjningskraven eller inte. 
 
Migrationsverket uppskattar att cirka 4 700 personer i Sverige har beviljats  
arbetstillstånd genom spårbyte, men det finns ingen exakt statistik över  
vilka yrkesgrupper dessa personer tillhör. Det är dock känt att många av  
dem arbetar inom vård- och omsorgssektorn, där det redan råder brist på  
personal. I Umeå riskerar konsekvenserna av de ändrade reglerna bli  
särskilt kännbara, med tanke på de tilltagande svårigheterna med att  
kompetensförsörja kommunens omsorgsverksamheter. 
 
Frågor:  
Hur många anställda inom Umeå kommuns vård- och 
omsorgsverksamheter påverkas av det kommande avskaffandet av 
spårbyte?  
 
Vilka åtgärder planerar kommunen att vidta för att hantera den potentiella 
personalbrist som kan uppstå till följd av denna regeländring?  
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 
besvarandet till personalnämndens ordförande som lämnar följande 
skriftliga svar:  
 
Den förändrade lagstiftningen har nyligen kommit Umeå kommun tillkänna 
och en utarbetad strategi för att möta konsekvenserna finns inte ännu. 
Utifrån förutsättningarna kommer det troligen inte gå att utarbeta en 
fulländad strategi för ändamålet heller.  
 
När det gäller vård och omsorg i sin helhet finns inga möjligheter att uttala 
sig om hur stort antal medarbetare som berörs om förändringen. Detta 
beror på att det bara är Äldreomsorgsförvaltningen som idag har utarbetat 
ett systemstöd där man får upp medarbetare i en varsellista två månader 
innan deras arbetstillstånd löper ut. Denna hantering är möjlig utifrån att 
Äldreomsorgens rekryteringscentrum sköter all rekrytering och 
administrerar anställningsprocessen och då också ansvarar för att 
säkerställa att arbetstillstånd finns. Stöd- och omsorgsförvaltningen som 
också räknas in i vård och omsorg har inte samma organisering och saknar 
systemstödet vilket gör att likvärdiga uppgifter inte går att få fram här.  
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Men även om äldreomsorgen har möjlighet att följa medarbetare där 
arbetstillstånden är nära att löpa ut så täcker inte det behovet som den nya 
lagstiftningen innebär. Arbetsgivaren har ingen notering om huruvida 
medarbetaren har gjort ett spårbyte innan arbetstillståndet beviljats och 
därmed kan vi inte heller veta om man berörs av förändringen.  
 
Det är dock sannolikt att majoriteten av dom medarbetare som finns i 
Umeå kommun som också har arbetstillstånd omfattas av detta då det är 
synnerligen ovanligt att vi anställer personer som ansöker om anställning 
från sitt hemland och därefter arbetskraftsinvadrar.  
 
För äldreomsorgens del så är uppskattningen att det rör sig om cirka 150 
medarbetare men då systemstödet som finns är utformat för detta 
ändamål går det inte att få fram ett exakt underlag utan dom berörda 
medarbetarna kommer upp två månader innan tillståndet löper ut. För 
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§ 69 

 
Diarienr: KS-2025/00385 

Interpellation: Varför bryts löftet om lokala lösningar 
för Stöcke skola; Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Maja Westling Palmberg, Moa Brydsten, Elmer 
Eriksson, Arvid Lundberg, Maria Nilsson, Davis Kaza, Christina 
Bernhardsson, Lucas Nilsson, Janet Ågren, Anders Norqvist och Anna-Karin 
Sjölander beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maja Westling Palmberg (C) 
följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 
 
Varför bryts löftet om lokala lösningar för Stöcke skola? 
Under 2021 beslutades att Stöcke skola skulle byggas ut för att kunna ta 
emot fler elever i takt med att byn växer. Beslutet var efterlängtat och 
välkommet av många föräldrar och boende i Stöcke. Redan då uttrycktes 
oro kring hur byggtiden skulle hanteras och var eleverna skulle ta vägen. 
Ledande socialdemokratiska politiker gav besked om att lösningen skulle bli 
lokala paviljonger, för att undvika att barnen skulle behöva flyttas långväga. 
 
Nu har det framkommit att elever i stället ska evakueras till Ålidhemskolan, 
en skola långt från deras hemområde. Föräldrar och elever har vittnat om 
att de inte har fått tillräcklig information eller möjlighet att föra dialog om 
beslutet, vilket skapat stor oro och frustration. Kommunen har inte tydligt 
redogjort för varför den tidigare utlovade lösningen med paviljonger inte 
genomförs. Det väcker frågor om hur kommunen hanterar dialog med 
berörda föräldrar och elever vid beslut som direkt påverkar deras vardag. 
 
Mina frågor till Moa Brydsten är därför: 
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1. Hur och vid vilka tillfällen har dialog förts med berörda föräldrar och 
elever om evakueringslösningen? 

2. Vilka andra alternativ till evakuering har diskuterats med föräldrar och 
personal vid Stöcke skola? 

3. Varför har det tidigare beskedet om lokala lösningar med paviljonger 
inte infriats, och hur har detta kommunicerats till de berörda? 

 
Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 
följande skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1 
Den 25 mars 2025 genomfördes ett informationsmöte med 
vårdnadshavare som skolan och kommunen kallat till för att informera om 
processen kring byggnation av ny skola i Stöcke som syftar till att utöka 
kapaciteten och möjligheten att ta emot fler elever som bor i Stöcke med 
omnejd. På mötet gavs information om att man ser ett framtida behov av 
evakuering av elever/klasser och då i de högre årskurserna åk 5 och åk 6. 
Ett antal förslag till alternativa evakueringslösningar presenterades. En 
evakuering skulle ske tidigast hösten 2026 och bygger på att befintliga 
skollokaler i Stöcke inte kommer att räcka till.  
 
De förslag till alternativa evakueringslösningar som presenterades (Norra 
Ålidhemsskolan och Skärgårdsskolan i Holmsund) är framtagna i enlighet 
med det arbetssätt och den rutin (FA-09 Ersättningslokaler) som 
fastighetsförvaltningen arbetar utifrån när frågan om ersättningslokal 
uppstår hos verksamheten. Inom fastighetsförvaltningen är det 
fastighetsförvaltare som är ansvarig handläggare i denna typ av ärende. 
 
I fastighetsförvaltningens handläggning visar man på lämpliga 
lokalalternativ ur ett fastighetsperspektiv utifrån lokalens 
ändamålsenlighet och säkerhet samt om lokalen är anpassad och godkänd 
för verksamheten med hänsyn till byggtekniska och verksamhetsspecifika 
lagar. Skolverksamheten deltar i processen och tar sedan ställning till 
användningen av lokalerna. 
 
Då vi fortfarande är i ett tidigt planeringsstadium och inför behov av 
evakuering ska barnkonsekvensanalys göras som utgår från hur en 
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evakuering av elever från Stöcke skola bör genomföras i enlighet med 
barnets bästa under byggprocessen av ny skola.   
 
Svar på fråga 2 
Under mötet inkom det olika förslag till alternativa evakueringslösningar 
från vårdnadshavare som tjänstepersonerna noterade för fortsatt 
bearbetning och värdering. Återkoppling kommer att ske kontinuerligt via 
skolans kommunikationskanaler (unikum, skolweb, föräldraråd). 
 
Svar på fråga 3 
2023 etablerades en tillfällig skolpaviljongen vid Antfällavägen 15 i Stöcke 
för två klasser. Utrymme har under planeringstiden också tillskapats genom 
enklare anpassningar i befintlig skola. Fler förtätningar är dock inte möjliga 
i befintlig skola. Utbildningsförvaltningen har nu i god tid informerat 
vårdnadshavarna om att man ser ett framtida behov av evakuering av 
några enstaka klasser i åk 5-6 tidigast hösten 2026 under perioden fram till 
hösten 2028 enligt preliminär beräknad tidplan då ny skola skall stå klar.
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§ 70 

 
Diarienr: KS-2025/00387 

Interpellation: Rapporterna om vanvården inom 
äldreomsorgen fortsätter; Anders Ågren (M) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren, Carin Nilsson, Rebecca Sellstedt, 
Maria Nilsson, Patrik Brännberg, Lars Nilsson, Maria Lindvall, Igor Hell, 
Davis Kaza, Janet Ågren, Lucas Nilsson, Åsa Bäckström, Veronica Kerr, 
Anna-Karin Sjölander, Mehrana Bassami, Jan-Olov Carlsson och Hans 
Lindberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 
interpellation till äldrenämndens ordförande. 
 
Rapporterna om vanvården inom äldreomsorgen fortsätter 
Vi fortsätter nås av allvarliga rapporter om vanvård vid kommunala vård- 
och omsorgsboenden i Umeå. P4 Västerbotten har under den senaste 
månaden fortsatt med inslag. Nu även med avslöjanden om anhöriga som 
för andra gången tvingats polisanmäla ett äldreboende, efter misstankar 
om misshandel av en anhörig. 
 
Det har varit en dramatisk ökning de senaste åren gällande anmälda 
avvikelser vid Umeå kommuns vård- och omsorgsboenden. Från 3633 
avvikelserapporter år 2018 till 9388 avvikelserapporter år 2024. Trots en 
dramatisk ökning så har antalet missförhållanden som kommunen anmäler 
till Ivo inte ökat alls. Förra året var det bara fem anmälningar. 
 
I ett mail från början av april skriver fyra sjuksköterskor inom 
äldreomsorgen till företrädare i äldrenämnden, bl.a. följande: ”Ni har 
uppmärksammat att antalet avvikelser förra året ökade med 250%, till 
9833 st. Detta förvånar tyvärr inte oss utifrån rådande läge. Vi ser att 



Sida 11 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-04-28 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

bristerna i vården av de äldre i verkligheten är betydligt större än det som 
speglas i skrivna avvikelser då vi vet att sjuksköterskor inte hinner skriva 
avvikelser på alla händelser som sker. Vi ser dessa 9833 avvikelser som 
toppen av ett stort isberg. ” 
 
Toppen av ett stort isberg, alltså. Det är helt uppenbart att något måste 
göras, och det skulle behövas en extern granskning. 
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
äldrenämndens ordförande Carin Nilsson (S): 

1. Hur ser du på den dramatiska ökningen av anmälda avvikelser, och 
att de ändå bara utgör ”toppen av ett stort isberg”? 

2. Sker det en medveten underrapportering till Ivo gällande allvarliga 
avvikelser? 

3. Är du beredd att stötta Moderaternas förslag om inrättandet av en 
oberoende kvalitets- och trygghetsfunktion inom äldreomsorgen i 
Umeå, med möjlighet att göra både anmälda och oanmälda 
inspektioner? 

4. Om inte – är du åtminstone beredd att genomföra en extern 
granskning gällande de allvarliga brister och missförhållanden som 
finns inom Umeås vård- och omsorgsboenden? 

 
Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 
svar: 
 
Svar på fråga 1.  
På kommunens vård- och omsorgsboenden bor ca 930 personer. De allra 
flesta av de ca 9000 avvikelserna under 2024 var inte allvarliga 
missförhållanden eller allvarliga vårdskador. Vanligast är 
läkemedelsavvikelser, som ”utebliven dos”, vilket oftast betyder att 
personen inte fått läkemedel på angiven tid på grund av att hen inte var 
tillgänglig den tiden eller inte ville ta emot medicinen. 2024 skedde över en 
miljon utdelningstillfällen av läkemedel på våra vård- och 
omsorgsboenden. Läkemedelsavvikelser uppgår till ca 0.05% av dessa 
utdelningstillfällen.  
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Svar på fråga 2.  
Det korta svaret är nej. Allvarliga händelser och risk för allvarliga 
missförhållanden anmäls alltid. Det går inte att likställa antalet avvikelser 
med antalet anmälningar av allvarliga missförhållanden eller vårdskador. 
Tvärtom är avvikelserapportering och de åtgärder det möjliggör ett led i att 
undvika allvarliga händelser. Kort sagt: i en verksamhet, i äldreomsorgen 
eller hälso- och sjukvården, med god säkerhetskultur är ofta antalet 
rapporterade avvikelser högt. Det innebär i sin tur att risken för allvarliga 
missförhållanden ofta är mindre, eftersom säkerhetskulturen leder till att 
man tidigt kan stävja förhållanden som skulle kunna leda till allvarliga 
brister. Vi ser också ett stort värde i att IVO som tillsynsmyndighet granskar 
att vården och omsorgen ges med god kvalitet och säkerhet.  
 
Svar på fråga 3.  
Äldrenämnden behöver i stället för att fokusera på fler kontrollfunktioner 
titta på kompetensnivåer, kompetensutveckling, handledande yrkesroller, 
lärande i vardagen och möjliggörande av närvarande ledarskap samt 
förbättrat samarbete mellan hälso – och sjukvårdspersonalen, 
omsorgspersonalen och deras ansvariga chefer på de boenden där det inte 
fungerar tillfredställande. Det kan göra skillnad på allvar. Detta är också 
sådant som också har identifierats i äldrenämndens internkontroll och 
ingår i de prioriterade aktiviteterna inom patientsäkerhetsområdet för 
året. Ytterligare åtgärder som planeras framåt för att säkerställa att 
insatser utförs är införandet av ett digitalt planeringsverktyg i 
verksamheterna. Hemtjänsten är redan i drift. Verktyget gör det möjligt att 
direkt signera utförda insatser och förenklar uppföljningen. Det blir enklare 
att upptäcka om något skulle missas och det blir enklare att göra rätt från 
början. 
 
Svar på fråga 4.  
Äldrenämndens ledamöter ses i början av juni för kunskapspåfyllnad och 
dialog om hur arbetet med att säkerställa kvalitet och trygghet ser ut. Vi 
behöver börja där. Så kallad ”extern granskning” och bedömning av 
hantering i enskilda ärenden ska hanteras av den statliga myndighet som 
har lagstadgat tillsynsmandat och möjlighet att ta del av fullständigt 
material, alltså IVO.  
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Vi kommer och behöver fortsätta uppmuntra medarbetare att rapportera 
avvikelser, det är både en skyldighet i yrkesrollen och en del i det 
systematiska kvalitetsarbetet. Vi uppmuntrar även anhöriga och 
närstående att fortsätta lyfta synpunkter och funderingar med personal 
eller ansvarig chef. Vi vill att allt rapporteras så att vi har information att 
agera på för att säkerställa en trygg äldreomsorg i alla lägen. 
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§ 71 

 
Diarienr: KS-2025/00403 

Interpellation: Varför är det svårt för politiken i 
Umeå att ta avstånd från glorifiering av 
systemhotande gängkriminalitet? Lars Forsgren (SD) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Lars Forsgren, Hans Lindberg, Hanna Lundin 
Jernberg, Ali Yasin Dahir, Lars Nilsson, Lars Brännström, Maria Salem, 
Helena Smith, Mehrana Bassami och Maria Nilsson beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Lars Forsgren (SD) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Varför är det svårt för politiken i Umeå att ta avstånd från glorifiering av 
systemhotande gängkriminalitet?  
Det är nog ingen som missat turerna om Brännbollsyrans kontroversiella 
artistbokning. Företaget Homerun festivals som arrangerar Brännbollsyran 
har, enligt Sverigedemokraterna, brustit i omdöme när dom bokat artisten 
Yasin till årets festival.  
 
För dom som inte följt med i diskussionen har Yasin kopplingar till 
kriminella gäng som Shottaz och Vårbynätverket. Detta med en rad 
fällande domar för bland annat narkotikainnehav, grovt vapenbrott och 
förberedelse för människorov. Yasin har även suttit häktad 3 månader 
misstänkt för mord.  
 
Själv säger han nu sig vara en positiv förebild och lämnat detta liv bakom 
sig. Men låtarna artisten framför lämnar vissa ledtrådar att så kanske inte 
är fallet. 
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Som exempel från sin senaste video Stockholm, Sweden finns texter som 
"Personligen hatar jag Hitler men jag vill ha en liknande Luger. Man tror 
mitt magasin har druckit en Red Bull så som kulorna flyger" eller "Passa din 
mun när du pratar om mig och mina vänner. Jag svär det kan bli din död. 
Man har spillt så mycket blod här omkring. De borde göra om blå linjen till 
röd." 
 
I SVTs reportage 21/3 backar samtliga partier från ansvar i frågan, men 
senare tar Umeå kommun ansvar och säger upp de direkta stöden. Även 
om man tvekade är det onekligen positivt och ett steg i rätt riktning.  
 
Sverigedemokraterna vill dock gå steget längre och även se över 
möjligheten att kunna neka evenemang på kommunal mark eller i 
kommunala lokaler, om man aktivt glorifierar gängkriminalitet. Det 
kommer såklart krävas övergripande principer som gäller samtliga  
arrangemang. 
 
För att vara tydlig. Sverigedemokraterna gör bedömningen att en styrning 
som tillåter artister som Yasin att uppträda på kommunal mark inte är 
tillräckligt restriktiv. Detta gäller även inom kommunala bolag. 
 
Med anledning av detta vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Hans 
Lindberg:  
 
1. Vad fick Socialdemokraterna att ändra sig gällande ekonomiskt stöd till 

Brännbollsyran? 
2. Ser också Socialdemokraterna ett värde av att göra undantag från 

armlängds avstånd i de fall offentlig ett urholkande av medel möjliggör 
ett urholkande av samhällets grundläggande värderingar? 

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1 
Först och främst är det viktigt att understryka att beslutet gällande 
omdirigeringen av stödet som Umeå kommun ger till Brännbollsyran är 
fattat av kommunens tjänstepersoner utifrån den delegation som finns, 
inte av politiken. Det rör sig alltså inte om ett politiskt beslut.   
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Svar på fråga 2 
Vi socialdemokrater anser att principen om armlängds avstånd är viktig och 
ska värnas då den är grunden för ett fritt kulturliv. Det varken ska eller bör 
vara politikens roll att styra det konstnärliga innehållet i kulturen. 
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§ 72 

 
Diarienr: KS-2025/00406 

Interpellation: Hur blev det med nya gästbryggan på 
Norrbyskär? Mattias Larsson (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Mattias Larsson, Ari Leinonen och Elmer Eriksson 
beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Mattias Larsson (C) 
följande interpellation till fritidsnämndens ordförande. 
 
Hur blev det med nya gästbryggan på Norrbyskär? 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 31 maj 2021 om att tillskjuta 3 miljoner 
kronor i investeringsmedel under innevarande år för att anlägga en ny 
brygga för utveckling av Norrbyskär som besöksmål. 
 
Processen bakom denna investering var annorlunda upplagd än vad som är 
brukligt. Dels så togs beslutet i maj för innevarande år, i stället för som 
vanligt i juni för nästkommande år. Dels så togs beslutet om 
Fritidsnämndens investeringsäskande som ett ordförandebeslut vilket ju 
gav en enig nämnd, å andra sidan så var det endast en ledamot som deltog 
i beslutet. 
 
Det enda rimliga skälet till denna annorlunda beslutsordning, som skedde i 
hast torde vara att de bryggor som fanns tillgängliga på Norrbyskär var i 
dåligt skick och att den s.k. Ångbåtsbryggan skadats av is. Vilket försvårade 
besök med båt till Norrbyskär. 
  
Det har till mig framförts synpunkter på möjligheten att besöka Norrbyskär 
med båt och att det har blivit än svårare nu än vad det var tidigare, inte 
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minst med lite större båtar. Detta är ju olyckligt nu då man ju hoppas att 
Norrbyskär efter genomförd sanering och investering i ny brygga skall få en 
verklig nystart som besöksmål. 
 
I beslutsunderlagen inför KF beslutet i maj -21 pratas det om att 
investeringen skall ske i tre etapper för att möjliggöra samverkan med flera 
parter och nyttjande av gemensamma resurser och att den befintliga 
Ångbåtsbryggan: ”Är obrukbar och farlig och skall inte åtgärdas”.  
 
Detta sammantaget väcker hos mig några frågor: 
 
Med hänvisning till ovanstående frågar jag Ari Leinonen: 
 
• Är du nöjd med de lösningar som nu finns för gästande båtar på 

Norrbyskär? 
 
• Vilka olika parter lyckades man involvera när den nya bryggan anlades 

genom en uppdelning i tre etapper? 
 
• Vem beslutade att Ångbåtsbryggan ej skulle ersättas? 

 
Ari Leinonen (S), fritidsnämndens ordförande lämnar följande skriftliga 
svar: 
 
Svar på fråga 1 
Norrbyskär är en viktig destination för både förenings- och friluftslivet, det 
är därför självklart att det ska gå smidigt att ta sig dit och då är 
förekomsten av bryggor en viktig del. 
 
De bryggor som fritid ansvara för är de som är till för friluftsliv. Det behövs 
olika typer av bryggor på Norrbyskär för olika typer av ändamål. Det man 
hittills diskuterat är tre olika brygglösningar som skulle passa. Den första är 
en brygga för friluftslivet som idag finns på Kalmaren samt den brygga som 
finns på Truthällan som drivs av en förening.  
 
Den andra är de bryggor som behövs för de som äger fastigheter eller 
bedriver verksamheter. Här är det i nuläget ett föreningsinitiativ som köpt 
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de bryggor som användes vid saneringen vilket skulle kunna vara en del av 
lösningen.  
 
Den tredje typen är till för de besökare som gärna vill kunna förtöja nära 
färjeläget på öns framsida. Det var här den gamla ångbåtsbryggan fyllde en 
funktion när den var i användbart skick.  
 
Besökare med lite större båtar hänvisas till att använda bryggan på 
Kalmaren, där det finns seglingsdjup så det räcker även för segelbåtar. En 
stig till öns centrala delar är planerad för att göra det enklare att ta sig till 
och från Kalmaren.  
 
Svar på fråga 2 
Umeå kommun samarbetar fortsatt med samfälligheten, verksamheterna 
på ön och båtklubbarna för att bevara och utveckla Norrbyskär.  
 
Svar på fråga 3  
När det gäller Ångbåtsbryggan är det inte fritidsförvaltningen som i nuläget 
ansvarar för den. Men som jag har förstått det så finns det för närvarande 
inget beslut om en ny brygga. 
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§ 73 

 
Diarienr: KS-2025/00409 

Interpellation: Kände Socialdemokraterna till att 
visselblåsarfunktionen skulle förändras? Davis Kaza 
(AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) har inkommit med en 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande.  
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§ 74 

 
Diarienr: KS-2025/00412 

Interpellation: Har kommunen beredskap för ett 
storskaligt övertagande av hemtjänst? Lennart 
Arvidsson (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Lennart Arvidsson (V) har inkommit med en interpellation till 
äldrenämndens ordförande. 
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§ 75 

 
Diarienr: KS-2025/00420 

Fråga: Våld mot äldre i kommunens omsorg; 
Veronica Kerr (KD) 

Beslut 
Efter inlägg av Veronica Kerr och Hans Lindberg beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 
följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Våld mot äldre i kommunens omsorg 
I rapporten Ett värdigt liv – att åldras fredad från våld 
(Jämställdhetsmyndigheten, 2024:11) lyfts allvarliga brister i kunskap och 
rutiner kring våld mot äldre inom äldreomsorg och hälso- och sjukvård. 
Våldet kan ta sig uttryck i kränkningar, vanvård, sexuella övergrepp eller 
inskränkningar i självbestämmande – ofta inom ramen för den kommunala 
omsorgen. Rapporten visar dessutom på betydande kunskapsluckor, då  
personal som arbetar närmast de äldre, sällan får ta del av 
kompetenshöjande insatser. 
 
Sorgligt nog förekommer detta även i Umeå, både på särskilda boenden 
och inom hemtjänsten. Polisanmälningar blir vanligare – men bara när 
våldet faktiskt upptäcks och någon agerar.  
 
Trots att våld inom äldreomsorgen alltså förekommer och rapporteras, 
nämns inte det institutionella våldet i Umeå kommuns handlingsplan mot 
våld eller i den lokala lägesbilden över brottsligheten. Det väcker frågor om 
hur vi säkerställer en trygg och värdig omsorg, där ingen äldre riskerar att 
fara illa – fysiskt, psykiskt eller existentiellt. 
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Mot bakgrund av att Hans Lindberg är ordförande för UmeBRÅ och 
ytterst ansvarig för kommunens brottsförebyggande arbete, vill jag ställa 
följande fråga: 
 
Avser Socialdemokraterna säkerställa att våld mot äldre, inklusive det som 
sker inom kommunens egen omsorg, inkluderas i den lokala lägesbilden 
och i kommande brottsförebyggande program?  
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan: 
 
Umebrås huvudsakliga uppdrag är att följa brottsutvecklingen, utbyta 
information och möjliggöra samverkan och utveckling över 
organisationsgränserna för att möta gemensamma samhällsutmaningar. I 
det arbetet tar Umebrå fram en lägesbild som ligger till grund för det 
brottsförebyggande programmet. De områden som prioriteras i 
programmet ska bygga på en analys av lägesbilden, vilket gör det omöjligt 
att redan nu veta vilka problem som kommer växa fram i nästa lägesbild 
och därmed blir angelägna att ha med i nästa program. Men när det gäller 
nästa lägesbild kommer den att redogöra för läget kring våld mot äldre, i 
den mån det finns bra kvantitativ data att tillgå för att förstå problemets 
natur och omfattning i Umeå kommun.  
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§ 76 

 
Diarienr: KS-2024/00588 

Årsredovisning 2024 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa Umeå kommunkoncerns resultat till 304 mnkr varav Umeå 
kommuns resultat ingår med 133 mnkr 
 
att fastställa styrelse och nämnders budgetavvikelse till 30 mnkr, varav 
jämförelsestörande poster 0 mnkr  
 
att fastställa Umeå kommuns årsredovisning för år 2024 
 
att fastställa årets balanskravsresultat till 126 mnkr 
 
att bevilja ansvarsfrihet för år 2024 för kommunstyrelsen, nämnder samt 
enskilda ledamöter i dessa organ 
 
att ombudgetera totalt 570,1 mnkr av kvarvarande investeringsmedel 
2024 till investeringsbudgeten för 2025, enligt bilaga 
 
att ombudgetera totalt 226,8 mnkr av kvarvarande investeringsmedel 
2024 till investeringsplanen för 2026, enligt bilaga 
 
att ombudgetera totalt 114,9 mnkr av kvarvarande investeringsmedel 
2024 till investeringsplanen för 2027, enligt bilaga. 
 
I beslutet har personer som anges i kommunallagen, kap 5, 11-12 ej 
deltagit. 

Ärendebeskrivning 
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Resultat - utfall, budgetavvikelse och prognosavvikelse 

I årsredovisningen för Umeå kommunkoncern redovisas ett positivt 
resultat för koncernen som uppgår till 304 mnkr (miljoner kronor) vilket är 
en minskning med 137 mnkr i jämförelse med föregående år. Kommunens 
resultat uppgår till 133 mnkr, vilket är en minskning med 174 mnkr jämfört 
med föregående år.  

Kommunens resultat om 133 mnkr innebär en positiv budgetavvikelse på 
40 mnkr. Budgetavvikelsen beror på högre skatteintäkter, generella 
statsbidrag och utjämning jämfört med budget, lägre avskrivningar och 
räntekostnader för investeringar som inte genomförts samt högre 
kostnader för köp av verksamhet främst inom individ- och familjeomsorgen 
än förväntat. Umeå kommuns negativa finansnetto är sammantaget 54 
mnkr sämre än budget. 

Styrelse och nämnder redovisar en budgetavvikelse på 30 mnkr i 
förhållande till nämndsramar från fullmäktige. 

Årets utfall är högre än lämnad prognos i delårsrapporten med 69 mnkr, 
vilket främst förklaras av lägre pensionskostnader och lägre kostnader 
inom individ- och familjenämndens verksamheter än prognostiserat. 

Även om resultatet för 2024 är väsentligt lägre än för 2023 är den 
finansiella ställningen per 31 december 2024 fortfarande god. Dock krävs 
fortsatt höga resultatnivåer för att bibehålla en god finansiell ställning i 
kommunkoncernen och kommunen mot bakgrund av det stora 
investeringsbehov som finns.  

Sverige har sedan 2023 varit i en lågkonjunktur, men bedöms från och med 
2025 gå in i en svag högkonjunktur. Inflationen bedöms vara i nivå med 
Riksbankens inflationsmål och därmed förväntas konjunkturen sakta 
förbättras. Den höga kostnadsnivån bedöms kvarstå, vilket kräver 
anpassningar i kommunens verksamheter under kommande år och gör att 
det är viktigt med kontinuerlig ekonomistyrning, kostnadskontroll och 
kontroll på investeringsnivåer i kommunens verksamheter. Detta så att 
kommunkoncernen och kommunen även fortsatt ska ha en god 
resultatutveckling och ekonomisk ställning. 

Investeringar - utfall, budgetavvikelse och prognosavvikelse 
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Kommunkoncernens nettoinvesteringar uppgår per 31 december 2024 till 
2 705 mnkr (2 528 mnkr). Nettoinvesteringarna ökade med 177 mnkr under 
2024, främst på grund av fortsatta investeringar i lokaler, bostäder och 
infrastruktur som ett led i att möjliggöra kommunens tillväxt.  

Kommunens nettoinvesteringar uppgår per den 31 december 2024 till 
1 938 mnkr (1 103 mnkr), vilket är 624 mnkr lägre än beslutad 
investeringsram (2 562 mnkr). Av kommunens nettoinvesteringar ingår 417 
mnkr som avser finansiell leasing. 

Balanskravsresultat 
Kommunens balanskravsresultat uppgår till 126 mnkr.  

Bedömning god ekonomisk hushållning 

Kommunfullmäktige har beslutat om grunduppdrag, inriktningsmål, 
personalpolitiska mål, tilläggsuppdrag och finansiella mål för kommunen. 
Några kommunkoncernövergripande finansiella mål har inte satts upp i 
Planeringsdirektiv, budget och investeringar för 2024. 

I årsredovisningen görs en uppföljning av nämndernas grunduppdrag, fyra 
inriktningsmål, tre personalpolitiska mål, åtta tilläggsuppdrag och ett 
finansiellt mål som kommunfullmäktige har fastställt i planeringsdirektiv, 
budget och investeringar för 2024. Uppföljningen görs genom en 
sammanvägd bedömning utifrån nämndernas och styrelsens rapportering 
per 31 december 2024.  

Uppföljningen visar att: 

• Av totalt 16 nämnder bedömer 12 att grunduppdraget uppfylls i hög 
grad och fyra att det uppfylls till viss grad. 

• För ett av kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål bedöms att 
kommunen gör tillräckligt. För två mål krävs mer arbete och för ett 
mål kommer mycket mer arbete att krävas.  

• För kommunfullmäktiges tre personalpolitiska mål bedöms arbetet 
löpa enligt plan.  

• Av totalt åtta tilläggsuppdrag som kommunfullmäktige har tilldelat 
nämnderna är tre genomförda och fem delvis genomförda.  

• Kommunfullmäktiges finansiella mål (resultatmålet) uppnås för 
2024 
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För att uppnå god ekonomisk hushållning enligt kommunfullmäktiges 
fastställda definition ska kommunens finansiella mål och 
verksamhetsmässiga grunduppdrag uppnås. Kommunstyrelsen bedömer 
mot bakgrund av ovanstående att god ekonomisk hushållning delvis nås för 
kommunen och kommunkoncernen för helåret 2024. 

Ombudgetering investeringar 
Kommunens investeringsbudget uppgick till 2 562 mnkr 2024. Utfallet blev 
1 938 mnkr inklusive finansiell leasing vilket är en avvikelse med 624 mnkr. 
Exklusive finansiell leasing (som inte är budgeterad) är avvikelsen 1 041 
mnkr.  
Styrelse och nämnder begär att inom investeringsbudgeten ombudgetera 
totalt 911,8 mnkr av kvarvarande medel till åren 2025–2027. Den största 
avvikelsen beror på att avräkningen mellan kommunen och Trafikverket 
när det gäller byte av ansvar för vägarna längs Västra länken blivit försenad 
till våren 2025.  

Beslutsunderlag 
Umeå kommuns årsredovisning 2024 
Styrelse och nämnders budgetavvikelse 2024 
Förslag ombudgetering av investeringsmedel till 2025–2027 - 
sammanställning samtliga projekt  
Revisionsrapport inkl. bilagor. 

Beredningsansvariga 
Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 
Malin Blom, redovisningschef 
Maria Edlund, controller 
Dan Gideonsson, ledningskoordinator 
Urban Blomdal, budgetchef 
Anette Sjödin, controller 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning  

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag.  

Kommunstyrelsens beslutsordning  

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Föredragande:  
Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör  
Ewa Miller (M), ordförande kommunrevisionen 

Följande yttrar sig:  
Hans Lindberg, Bore Sköld, Anders Ågren, Davis Kaza, Veronica Kerr, Lars 
Forsgren, Mariam Salem, Arvid Lundberg, Janet Ågren, Lars Brännström, 
Lars Nilsson, Mattias Larsson, Patrik Brännberg och Hanna Lundin Jernberg. 

Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Bore Sköld (V), Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD), 
Lars Forsgren (SD), Mariam Salem (MP), Janet Ågren (S), Lars Brännström 
(MP), Lars Nilsson (SD), Mattias Larsson (C), Patrik Brännberg (AP), Hanna 
Lundin Jernberg (L) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Patrik Brännberg (AP) – Att bevilja ansvarsfrihet för år 2024 för 
kommunstyrelsen, nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ. 

Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Därefter beslutar kommunfullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för år 2024 
för kommunstyrelsen, nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder för beslut om ombudgeteringar. 
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§ 77 

 
Diarienr: KS-2024/00218 

Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för 
enskilda vägar i Umeå kommun; Mattias Larsson (C) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att avslå motionen enligt tekniska nämndens yttrande. 
 
Särskilt uttalande 
Lennart Arvidsson (V) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 

Ärendebeskrivning 
Centerpartiet har lämnat in en motion till kommunfullmäktige där de 
föreslår att Umeå kommun inför möjligheten för vägföreningar att ansöka 
om ett särskilt driftsbidrag, av samma modell som det statliga för att 
matcha upp den 30% investeringsandel som det statliga stödet inte 
finansierar.  
 
Tekniska nämnden yttrade sig vid sammanträdet 2024-09-13. 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 2024-10-28 att 
återremittera motionen till tekniska nämnden för att kompletteras kring 
problematiken med hur den växande staden påverkar de enskilda 
väghållarna. Tekniska nämnden har på nytt yttrat sig 2025-03-20 och 
föreslår att motionen ska avslås.  

Beslutsunderlag 
Motion nr 5/2024 
Tekniska nämndens yttrande 2024-09-13 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2024-10-28 
Tekniska nämndens yttrande 2025-03-20 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 



Sida 30 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-04-28 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till 
motionen). 
 
Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 
– Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 
förslag (avslag till motionen). 
 
Reservation 
Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till 
motionen). 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag 
(avslag till motionen). 
 
Mattias Larsson (C), Veronica Kerr (KD), Anders Ågren (M),  
Maria Lindvall (-) (L) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslag till motionen) mot 
bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 
näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslag till motionen).  
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Mattias Larsson, Christina Bernhardsson, Lars Forsgren, 
Veronica Kerr, Davis Kaza, Joline Göttfert, Lars Nilsson, Elmer Eriksson, 
Anders Norqvist, Maria Lindvall och Mikael Berglund. 
 
Yrkanden 
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Mattias Larsson (C), Lars Forsgren (SD), Veronica Kerr (KD), Davis Kaza 
(AP), Joline Göttfert (M), Lars Nilsson (SD), Elmer Eriksson (M), Anders 
Norqvist (L) och Maria Lindvall (-) (L) – Bifall till motionen. 
 
Christina Bernhardsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag till 
motionen). 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen). 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
Med 35 ja-röster mot 28 nej-röster, 1 som avstår från att rösta och 1 
frånvarande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag 
(avslag till motionen).    Voteringslista. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
Tekniska nämnden 
 
 
 
  



 
  

Voteringslista - Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för enskilda vägar i Umeå 
kommun; Mattias Larsson (C)  
 
Resultat 
 Ja 35 
 Nej 28 
 Avstår 1 
 Ej röstat 1 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

19 Rebecca Sellstedt (V) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

201 Jens Backman (S) Ja 

202 Pär Berglund (S) Ja 



 
  

204 Jannice Persson (S) Ja 

205 Ronny Kassman (S) Ja 

229 Philip Westin (MP) Ja 

   

2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

7 Ulrik Berg (M) Nej 

8 Mattias Larsson (C) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

13 Kjerstin Widman (M) Nej 

15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 

16 Davis Kaza (AP) Nej 

17 Veronica Kerr (KD) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

23 Lars Nilsson (SD) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

30 Marianne Löfstedt (M) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

35 Madelene Nord (M) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

43 Joline Göttfert (M) Nej 

44 Patrik Brännberg (AP) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

54 Mikael Tjäder (SD) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 

236 Lucas Nilsson (KD) Nej 

   

41 Åsa Bäckström (V) Avstår 

   

57 Lennart Arvidsson (V) Ej röstat 
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§ 78 

 
Diarienr: KS-2024/00888 

Motion 14/2024; Vi behöver hundrastplatser i 
Umeå; Josefin Gustafsson (M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen enligt tekniska nämndens yttrande. 
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 
Moderaterna har lämnat in en motion där de yrkar på att Umeå 
kommunfullmäktige beslutar att Umeå kommun ska bygga inhägnade 
hundrastplatser utefter vad behovet är och vad ekonomin tillåter. 
 
Tekniska nämnden har 2025-02-20 yttrat sig och föreslår att motionen ska 
avslås. I yttrandet framförs bland annat att allmän plats inte ska upplåtas 
för den här frågan, men att föreningar är välkomna att höra av sig för en 
upplåtelse. 

Beslutsunderlag 
Motion nr 14/2024 
Tekniska nämndens yttrande 2025-02-20, § 13 

Beredningsansvariga 
Tekniska nämnden 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
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Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till 
motionen). 
 
Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 
– Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 
förslag (avslag till motionen). 
 
Reservation 
Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag 
(avslag till motionen). 
 
Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD), Lars Forsgren (SD),  
Maria Lindvall (-) (L) och Mattias Larsson (C) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslag till motionen) mot 
bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 
näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslag till motionen).  
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Josefin Gustafsson, Fredrik Rönn, Maria Lindvall, Lars 
Forsgren, Christina Bernhardsson, Lucas Nilsson, Hanna Lundin Jernberg 
och Joline Göttfert. 
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Yrkanden 
Josefin Gustafsson (M), Fredrik Rönn (C), Maria Lindvall (-) (L), Lars 
Forsgren (SD), Lucas Nilsson (KD), Hanna Lundin Jernberg (L) och Joline 
Göttfert (M) – Bifall till motionen. 
 
Christina Bernhardsson (S) och Mariam Salem (MP) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen). 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
Med 38 ja-röster mot 26 nej-röster och 1 som avstår från att rösta beslutar 
kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen).  

Voteringslista. 
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
Tekniska nämnden   
 
 
 
  



Voteringslista - Motion 14/2024; Vi behöver hundrastplatser i Umeå; Josefin 
Gustafsson (M)  
 
Resultat 
 Ja 38 
 Nej 26 
 Avstår 1 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

16 Davis Kaza (AP) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

19 Rebecca Sellstedt (V) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

44 Patrik Brännberg (AP) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 



201 Jens Backman (S) Ja 

202 Pär Berglund (S) Ja 

204 Jannice Persson (S) Ja 

229 Philip Westin (MP) Ja 

   

2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

7 Ulrik Berg (M) Nej 

8 Mattias Larsson (C) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 

17 Veronica Kerr (KD) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

23 Lars Nilsson (SD) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

30 Marianne Löfstedt (M) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

43 Joline Göttfert (M) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

54 Mikael Tjäder (SD) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 

216 Leif Lundgren (M) Nej 

217 Josefin Gustafsson (M) Nej 

236 Lucas Nilsson (KD) Nej 

   

33 Daniell Andersson (V) Avstår 
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§ 79 

 
Diarienr: KS-2025/00301 

Antagande: Detaljplan för del av Hörneå 8:3 med 
flera 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för del av Hörneå 8:3 m.fl. enligt 5 kap. 27 § plan- 
och bygglagen (2010:900). 

Syfte 
Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för främst 
bostäder, men även centrumverksamhet och kontor. Detaljplanens syfte är 
även att säkerställa befintliga byggnaders kulturhistoriska värde på Hörneå 
8:4 (prästgården samt tillhörande garagebyggnad). Den tillkommande 
bebyggelsen inom planområdet ska samspela med kulturmiljön på platsen. 
Syftet med detaljplanen är också att säkerställa naturmark vid Hörneån 
samt möjliggöra för ett erosionsskydd vid ån. Syftet även att uppföra 
bebyggelse som är lämplig till följd av de geotekniska förhållandena på 
platsen. Syftet med detaljplanen är även att bekräfta gatornas användning 
samt skapa trafiksäkra miljöer. 

Ärendebeskrivning 
Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Detaljplanering 2020-09-03.  

Samråd och granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
 
Inget samrådsmöte hölls på grund av pandemin.  
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Av de synpunkter som har inkommit under samråds- och granskningstiden 
har ett granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, 
Detaljplanering. Av utlåtandet framgår bl.a. att man önskar förtydliganden 
om det tänkta erosionsskyddet. Det inkom även en synpunkt gällande 
kulturmiljön och att planförslaget bör anpassas mer för att inte riskera att 
siktlinjerna till prästgården blir begränsade. Både i samrådet och 
granskningen har även inkommit positiva synpunkter gällande byggnation 
av bostäder centralt i Hörnefors.  
 
Efter granskningen har mindre ändringar och kompletteringar gjorts i 
plankartan samt mindre kompletteringar och redaktionella ändringar i 
planbeskrivningen. Fullständig lista av ändringar redogörs i 
granskningsutlåtandet. Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen 
utifrån omfattningen av genomförda revideringar efter granskningsskedet 
att förnyad granskning inte behöver ske. 
 
Planförslaget överensstämmer delvis med Fördjupade översiktsplanen för 
Hörnefors samhälle (1999). Den föreslagna markanvändningen enligt den 
fördjupade översiktsplanen är allmänt ändamål i södra delen av 
planområdet, oförändrad markanvändning i norr och rekreations- 
respektive naturmiljö längs med Hörneån. Då allmänt ändamål inte 
överensstämmer med den tänkta markanvändningen på den södra delen 
av planområdet (bostäder och kontor), frångår planförslaget den 
fördjupade översiktsplanens intentioner på denna plats. Planområdets 
norra och östra del anses stämma överens med den fördjupade 
översiktsplanen.  

Kvarstående synpunkter 
De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-03-17 
Antagandehandlingar 

• Plankarta daterad februari 2025 
• Planbeskrivning daterad februari 2025 
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Övriga handlingar 
• Granskningsutlåtande daterad februari 2025 
• Samrådsredogörelse daterad november 2024  
• Protokollsutdrag BN 2025-03-19, BN  47 – godkänd plan 

Beredningsansvariga 
Susanne Ohlsson, planarkitekt 
Clara Ganslandt, planchef 
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren, Ulrik Berg, Robert Axebro, Mikael 
Berglund, Davis Kaza och Arvid Lundberg. 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S), Ulrik Berg (M), Robert Axebro (C), Mikael Berglund (S), 
Davis Kaza (AP) och Arvid Lundberg (MP) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
detaljplanering@umea.se 
 
Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

• Sökande 
• De med kvarstående synpunkter 
• Länsstyrelsen 

  

mailto:detaljplanering@umea.se


Sida 38 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-04-28 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 80 

 
Diarienr: KS-2025/00302 

Antagande: Detaljplan för Guldskrinet 1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för del av Guldskrinet 1 och del av Stadsliden 2:1 
enligt 5 kap. 27 § plan- och bygglagen (2010:900). 
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget återremissyrkande. 

Syfte 
Syftet med detaljplanen är att skapa förutsättningar för utveckling av 
planområdet med bostäder. Utöver bostäder syftar detaljplanen även till 
att skapa förutsättningar för centrumverksamhet, parkering och 
transformatorstation.  
 
Detaljplanen syftar även till att säkerställa en bebyggelsestruktur som är 
stadsmässig och med en skala anpassad till omgivande bebyggelse och 
offentliga rum. Syftet med detaljplanen är även att säkerställa god 
gestaltning av bebyggelsen samt goda ljud- och ljusförhållanden för nya 
bostäder. Eftersom planområdet medger en stor byggrätt är det viktigt att 
säkerställa tillräckliga friytor med potential till hög kvalitet.  
 
Detaljplanen syftar också till att säkerställa hållbar dagvattenhantering 
genom att säkra naturmark i östra delen av planområdet. Naturområdet i 
sydöst syftar till att skapa allmän tillgänglighet till Stadsliden.  
 
Detaljplanen syftar också till att idrottsverksamheten söder om 
planområdet kan fortsätta att utvecklas i samspel med boendemiljön i dess 
närhet. 
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Ärendebeskrivning 
Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Detaljplanering 2011-11-23.  

Samråd/Granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
Inget samrådsmöte hölls på grund av pandemin.  
 
Av de synpunkter som har inkommit under samråds- och granskningstiden 
har ett granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, 
Detaljplanering. Av utlåtandet framgår bl.a. att bebyggelsen är för hög och 
att kommunen bör reglera högsta nockhöjd/takvinkel mot Rothoffsvägen. 
En planbestämmelse om största takvinkel för bebyggelsen mot 
Rothoffsvägen har tillkommit efter detaljplanens granskning. Av utlåtandet 
framgår bl.a. att det finns en oro över ökad trafik på vägarna i närområdet 
och frågor kring parkeringshusets gestaltning och placering. Det har även 
inkommit frågor om friyta.  
 
Efter granskningen har mindre ändringar och kompletteringar gjorts i 
plankartan. Mindre kompletteringar och redaktionella ändringar har även 
gjorts i planbeskrivningen. Fullständig lista av ändringar redogörs i 
granskningsutlåtandet. Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen 
utifrån omfattningen av genomförda revideringar efter granskningsskedet 
att förnyad granskning inte behöver ske.  

Kvarstående synpunkter 
De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-03-17 
 
Antagandehandlingar 

• Plankarta daterad februari 2025 
• Planbeskrivning daterad februari 2025 
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Övriga handlingar 
• Granskningsutlåtande daterad februari 2025 
• Samrådsredogörelse daterad december 2024  
• Gestaltnings-PM daterad 2025 
• Protokollsutdrag BN 2025-03-19, BN § 48 – godkänd plan  

Beredningsansvariga 
Susanne Ohlsson, planarkitekt 
Clara Ganslandt, planchef 
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren, Mikael Berglund, Davis Kaza, Ulrik Berg, 
Robert Axebro och Lars Brännström. 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S), Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M), Robert Axebro (C) – 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Davis Kaza (AP) – Återremiss för att utreda hur alla tre planerade 
exploateringar i området påverkar trafiksituationen - inte bara Guldskrinet 
1 utan även Verkstaden 18-19. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
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Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget återremissyrkande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
detaljplanering@umea.se 
 
Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

• Sökande 
• De med kvarstående synpunkter 
• Länsstyrelsen   

 
  

mailto:detaljplanering@umea.se
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§ 81 

 
Diarienr: KS-2024/00468 

Uppdelning av utbildningsförvaltningen i 
funktionell tvåförvaltningslösning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att nuvarande utbildningsförvaltning delas i två förvaltningar 
 
att förvaltning 1 benämns för- och grundskoleförvaltningen och 
underställs för- och grundskolenämnden 
 
att förvaltning 2 benämns gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen 
och underställs gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  
 
att för- och grundskolenämnden samt gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att verkställa uppdelningen 
senast 31 dec 2025 så att den nya två-förvaltningslösningen är införd per 
1 jan 2026 
 
att fördelning av medel som idag nyttjas av bägge nämnder men 
budgetmässigt är fördelad till en nämnd sker proportionerligt utifrån 
nämndernas storlek i av kommunfullmäktige fastställd budgetram för 
2025 
 
att berörda nämnder tar fram förslag till ramjustering i enlighet med 
ovanstående och tillställer förslagen till kommunstyrelsen senast 30 juni 
2025 
 
att kommunstyrelsen får i uppdrag att fastställa förslag till ramjustering. 
 
Reservation 
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Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget avslagsyrkande. 
 
Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Patrik Brännberg, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget avslagsyrkande. 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-14, § 79 efter nämndinitiativ från 
Hans Lindberg (S): Att ge uppdrag till för- och grundskolenämnden och 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden; Utredning av för- och nackdelar 
med nuvarande förvaltningslösning jämfört med en tvåförvaltningslösning. 
 
För- och grundskolenämnden respektive gymnasie- och 
utbildningsnämnden återrapporterade uppdraget i oktober 2024.  I 
inlämnad återrapport från respektive nämnd framgår att för- och 
grundskolenämnden förordar att en enförvaltningslösning kvarstår. Lika 
tydligt har gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden i sin bilaga till 
yttrandet rekommenderat fullmäktige att dela upp nuvarande 
utbildningsförvaltning i två förvaltningar. 
 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutade 10 dec 2024 
om att ge stadsdirektören i uppdrag att återkomma med förslag på 
struktur på en funktionell tvåförvaltningslösning med tydlig 
ansvarsfördelning. Förslaget ska utgå från befintliga nämndsramar samt 
nyckeltalsfördelning av de resurser som i dagsläget är samlade på den ena 
nämnden men som arbetar på uppdrag av bägge nämnderna, tex ekonomi, 
HR och andra stöd- och ledningsfunktioner. Nyckeltal tillhandahålls av 
ekonomifunktionen, SLK.  
 
Stadsdirektör återrapporterade uppdraget vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 18 mars 2025. Vid behandling av ärendet beslutade 
kommunstyrelsen att uppdra till Stadsdirektör att återkomma med förslag 
till beslut på delning av utbildningsförvaltningen till två förvaltningar. 
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Beslutsunderlag – förslag till delning av 
utbildningsförvaltningen till två förvaltningar 
Nuvarande utbildningsförvaltning arbetar på uppdrag av två nämnder; för- 
och grundskolenämnden respektive gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden. Kommunfullmäktige (KF) fördelar medel till 
nämnder i form av budgetramar. Huvuddelen av resurserna som 
utbildningsförvaltningen förfogar över ligger därför redan fördelat till den 
nämnd där resurserna används. Detta gäller till exempel budget för lärare, 
läromedel, elevhälsa osv.   
 
För- och grundskolenämnden har för 2025 en av KF fastställd budgetram 
omfattande 2 341 mnkr och 3 471 årsarbetare (medeltal för 2024).  
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har för 2025 en av KF fastställd 
budgetram omfattande 653 mnkr och 901 årsarbetare (medeltal för 2024).  
 
Inom dessa ramar finns det förvaltningsgemensamma resurser som nyttjas 
som stöd för båda nämnderna. Dessa resurser finns i två kategorier, där 
den ena kategorin är resurser som arbetsleds av en chef men där budgeten 
för den personalstyrka som arbetsleds är fördelad mellan nämnderna och 
ligger i respektive nämnds budget. Den andra kategorin är resurser där 
budgeten ligger samlade i en nämnd men som avser bägge nämnderna. 
Detta gäller tex utbildningsdirektör, jurist och enstaka gemensamma 
chefstjänster men också ekonomi- och HR-avdelningen. Budget för dessa 
ligger enbart på en nämnd trots att de arbetar på uppdrag av bägge 
nämnderna. HR- och ekonomiavdelningen utgör den största delen av det 
som idag är samlat på en nämnd men som nyttjas av bägge nämnderna. 
 
Den förändring som nu föreslås innebär en fördelning av ovanstående 
förvaltningsgemensamma resurser motsvarande ca 25 mnkr (30 åa). 
 
Förslag - Komplett bodelning  
Stadsdirektörens bedömning är att en funktionell tvåförvaltningslösning 
bäst uppnås genom en komplett bodelning så långt det är möjligt. De 
funktioner som idag arbetsleds gemensamt men där budget redan i 
dagsläget ligger fördelad på respektive nämnd påverkas ej i 
budgethänseende. Funktioner som arbetsleds gemensamt och där 
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budgeten ligger samlad i en nämnd men arbetar på uppdrag av bägge 
nämnderna föreslås fördelas mellan nämnderna. Förslaget är att budget för 
dessa resurser fördelas mellan nämnderna utifrån nämndernas 
budgetramar.  
 
Det är dock bara uttalat gemensamma resurser som omfattas av den 
översyn/förslag som stadsdirektören arbetat fram. Det betyder att 
eventuella driftkostnader som av någon anledning konterats på ”fel 
nämnd” inte har omfattats av denna utredning, utan får hanteras i särskild 
ordning.  
 
Den förändring som nu föreslås innebär en fördelning av 
förvaltningsgemensamma resurser motsvarande ca 25 mnkr (30 åa). 
 
Om kommunfullmäktige ställer sig positiva till förslaget att dela 
utbildningsförvaltningen i två delar bör berörda nämnder ges i uppdrag att 
ta fram förslag till ramjustering av dessa medel.  
 
Kommunstyrelsen föreslås få befogenhet att fastställa ramjustering efter 
bedömning av de förslag till ramjustering nämnderna lämnar.  
 
Fortsatt gemensamt  
Diarium och därmed registrator föreslås fortsatt vara gemensamma. 
Budgeten/kostnaden ligger redan i dagsläget fördelad på respektive 
nämnd. Förslagsvis sköts arbetsledningen av den större av de två 
förvaltningarna. Verksamhetssystem som är gemensamma idag, föreslås 
vara gemensamma även vid en eventuell delning av förvaltningen. 
Budgeten/kostnaden ligger redan i dagsläget fördelad på respektive 
nämnd. Ingen gemensam arbetsledning bedöms behövas då styrning av 
utveckling/förvaltning av dessa gemensamma verksamhetssystem hanteras 
inom den objektstyrningsmodell som tillämpas i kommunen. 
 
Grunder för förslaget  
En komplett bodelning är att föredra då det ger tydliga gränssnitt, där 
respektive nämnd och respektive förvaltning får tydligt mandat att styra 
samt tydligt ansvar för att tillgängliga resurser nyttjas effektivt och 
ändamålsenligt. 
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Budgetram som fördelningsnyckel bedöms vara den mest neutrala 
fördelningsnyckeln och därmed ha hög legitimitet. Det är också en 
fördelningsnyckel som är enkel att förstå. 
 
Konsekvenser av förslaget  
I dagsläget arbetar ett relativt litet antal personer på uppdrag av bägge 
nämnderna sett till totala antalet årsarbetare. Förslaget på komplett 
bodelning innebär att alla ekonomiska resurser delas upp mellan 
nämnderna. Det förhindrar dock inte förvaltningarna från att dela på 
personella resurser även framledes. Däremot innebär förslaget att det inte 
kommer finnas gemensamma budgetar över nämndsgränserna. Om 
förvaltningarna inte fortsätter dela på vissa kompetenser finns risk för 
fördyring eller risk för kompetensbortfall, jämfört med hur det ser ut idag.  
 
Eventuella organisationsförändringar och personella förändringar till följd 
av en resursfördelning mellan nämnderna, hanteras inom ramen för 
samverkansavtalet och därmed i berörd/a förvaltningar. 
 
Respektive nämnd/förvaltning ansvarar för sin organisering inom sin 
totalbudget. Personer som i dagsläget arbetar på uppdrag av bägge 
nämnderna föreslås placeras, efter dialog om intresse och kompetens, i 
den förvaltning som bedöms vara mest lämplig utifrån uppdrag och behov. 
Samråd ska äga rum mellan de två tillkommande förvaltningarna under 
ledning av stadsdirektör och förslag till ny organisation samverkas därefter 
i enlighet med samverkansavtal.  

Beredningsansvariga 
Margaretha Alfredsson 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Elmer Eriksson (M) – Avslag till tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
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Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att 
utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Mattias Larsson (C) – Bifall till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD) och Maria Lindvall (-) (L) – Avslag till 
näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Peter Vigren, Elmer Eriksson, Lucas 
Nilsson, Patrik Brännberg, Anders Norqvist, Maja Westling Palmberg, Moa 
Brydsten, Mariam Salem, Mikael Berglund, Bore Sköld, Anna-Karin 
Sjölander, Veronica Kerr, Maria Lindvall, Anders Ågren, Rebecka Jakobsson, 
Tomas Wennström och Daniell Andersson.  
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Peter Vigren (S), Anders Norqvist (L), Maja Westling 
Palmberg (C), Moa Brydsten (S), Mariam Salem (MP), Mikael Berglund (S), 
Bore Sköld (V), Rebecka Jakobsson (S), Tomas Wennström (S) och Daniell 
Andersson (V) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Elmer Eriksson (M), Lucas Nilsson (KD), Patrik Brännberg (AP), Veronica 
Kerr (KD), Maria Lindvall (-) (L) och Anders Ågren (M) – Avslag till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Anna-Karin Sjölander (C) – Återremiss - Att slå ihop för- och 
grundskolenämnden i Umeå kommun kan potentiellt leda till flera negativa 
konsekvenser. Utifrån underlagen framgår att Gymnasienämnden önskar 
tvåförvaltningslösning medan Grundskolenämnden förordar en förvaltning. 
Hur en tvåförvaltningslösning ska finansieras och organiseras utan 
kunskapstapp är otydligt, därför yrkas på en  återremiss. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget avslagsyrkande. 
 
Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Patrik Brännberg, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget avslagsyrkande. 

Beslutet ska skickas till 
För- och grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden   
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§ 82 

 
Diarienr: KS-2025/00304 

Inriktning och ansvarsfördelning Civil beredskap 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

- att fastställa inriktning för förmågehöjning i enlighet med förslag i 
tjänsteskrivelse  
 

- att tekniska nämndens reglemente kompletteras med ansvar för 
angivna områden i enlighet med förslag i tjänsteskrivelsen.  

 
Kommunstyrelsen beslutar 
(under förutsättning att kommunfullmäktige fastställer ovanstående 
inriktning och ansvarsfördelning)  
 

- att avdelade investeringsmedel (20 mnkr 2025 resp 5 mnkr 2026) 
överförs från kommunstyrelsen till tekniska nämnden. 

Ärendebeskrivning 
Sverige befinner sig i det allvarligaste säkerhetspolitiska läget sedan andra 
världskriget där ett väpnat angrepp mot Sverige inte kan uteslutas. Det 
tillsammans med förslag till förändrad lagstiftning ställer högre krav på 
Umeå kommuns förmåga att kunna upprätthålla samhällsviktiga 
verksamheter oavsett typ av störning. Samtidigt råder stor grad av 
osäkerhet på grund av det snabbt föränderliga säkerhets- och 
omvärldsläget och att lagstiftarens intentioner ej är fullt ut klarlagda.   
 
Denna osäkerhet till trots är det av stor vikt att kommunen vidtar 
nödvändiga förberedelser och prioriterar arbetet med att höja 
organisationens förmåga att motstå allvarliga störningar.  
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Bedömningen är att Umeå kommun redan har eller kan bygga upp 
nödvändig kompetens inom detta område men att ansvarsfördelning är 
otydlig.  
 
Avsaknaden av fastställd inriktning och ambitionsnivå för hur omfattande 
kommande förmågehöjning ska vara samt när i tid olika nivåer av förmåga 
ska vara uppbyggd i kommunen medför samtidigt att det är svårt att 
bedöma i vilken omfattning Umeå kommuns organisation i dagsläget är 
dimensionerad för att hantera den förmågehöjning som behöver ske.  
 
Avsaknad av dessa grundläggande parametrar medför sammantaget risk 
för att förmågehöjning ej sker i den takt som krävs för att svara upp emot 
kommande lagstiftningskrav och medborgarnas behov.  
 
Förändrad lagstiftning 
Idag regleras kommunernas åtagande för krishantering i Lag 2006:544 om 
kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 
fredstid och höjd beredskap (LEH). I SoU 2024:65 - Kommuners och 
regioners grundläggande beredskap inför kris och krig föreslås ny 
lagstiftning (LKRB1) som kraftigt utökar kommunernas åtaganden inom 
detta område.  Enligt förslaget till ny lagstiftning (LKRB) ska kommuner och 
regioner vid kriser eller krig ha förmåga att upprätthålla all samhällsviktig 
verksamhet i två veckor utan hjälp utifrån.  
 
Försämringar av säkerhetsläget har dock medfört att det tidsspann som 
kommunen på egen hand ska klara att upprätthålla prioriterad 
samhällsviktig verksamhet kan komma att utökas väsentligt. I 
Totalförsvarsbeslutet (prop 2024/25:34) som behandlades i riksdagen i 
december 2024 påtalas att utgångspunkten för planering av det civila 
försvaret ska vara att under minst tre månader kunna möta och hantera ett 
krig i Europa som leder till allvarliga konsekvenser för samhällets 
funktionalitet. 
 
Förslag till inriktning för förmågehöjning (se även bilaga 1) 

 
1 LKRB - lagen om kommuners och regioners grundläggande beredskap inför fredstida 
krissituationer och höjd beredskap. 
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För att åtgärda avsaknad av inriktning/ambitionsnivå har förslag till 
inriktning för förmågehöjning upparbetas. Förslag till inriktning utgår från 
nuvarande lagstiftning på området (LEH) samt krav i enlighet med förslag 
till ny lagstiftning (LKRB).  Förslaget är att: 

  
Umeå kommuns arbete med förmågehöjning ska inledas omgående 
med fokus på att tillgodose grundläggande förmåga (72 timmar) i 
enlighet med befintlig lagstiftning (LEH).  
 
Planering och förberedelse för förmågehöjning inom civil beredskap 
ska ske med ambitionen att kommunen från 2027 ska ha förmåga 
att upprätthålla prioriterad samhällsviktig verksamhet under två 
veckor (förstärkt förmåga) i enlighet med förslag till ny lagstiftning 
(LKRB).   
 
Planering/förberedelser ska vidtas som möjliggör att kommunen 
senast 2030 ska ha förmåga att upprätthålla prioriterad 
samhällsviktig verksamhet under 1 månad (befäst förmåga).   

 
Förslag till ansvarsfördelning inom angivna områden (se även bilaga 2) 
Kommunen behöver höja förmåga inom ett stort antal områden för att 
tillgodose kommande författningskrav. Dels krävs en generell höjning av 
förmåga att upprätthålla kommunens verksamheter vid 
samhällsstörningar, kriser och krig. Denna förmågehöjning sker genom det 
systematiska kontinuitetsarbete kommunfullmäktige gett kommunens 
nämnder och bolag ansvar att bedriva i reglemente och generella 
ägardirektiv.  Dels krävs en förmågehöjning inom ett antal 
kommungemensamma områden som är av särskild vikt för kommunens 
förmåga att upprätthålla prioriterad samhällsviktig verksamhet vid 
samhällsstörningar, kriser och krig. De kommungemensamma områden 
som identifierats så långt är följande:  
 
• Reservkraft 
• Reservlivsmedel 
• Reservdrivmedel 
• Beredskapslager 
• Nödvatten 
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• Reservsamband 
• Cybersäkerhet  
• Evakuering och inhysning 
 
Ansvar för och utformning av förmågehöjning inom ovan angivna områden 
bör överlåtas till den aktör inom kommunen som bedöms ha kompetens 
inom respektive område.  
 
När det gäller reservkraft, reservlivsmedel, reservdrivmedel och 
beredskapslagring är bedömningen att Tekniska nämnden och Teknik- och 
fastighetsförvaltningen är den bäst lämpade aktören att få ansvar för 
kommande förmågehöjning. Dels för att tekniska nämnden och dess 
förvaltning i väsentliga delar redan har den kompetens som bedöms 
nödvändig för att möjliggöra förmågehöjning inom angivna områden, dels 
att tekniska nämndens befintliga ansvarsområden är direkt angränsande 
eller överlappande de områden som denna förmågehöjning avser. 
 
Förslaget är därför att reglemente för nämnder och styrelse kompletteras 
så att det framgår att:  
 
Tekniska nämnden har ansvar för:  
- uppbyggnad och drift av fast installerad samt mobil reservkraft 
- lagerhållning och vid behov tillagning samt distribution av reservlivsmedel 
- lagerhållning och vid behov distribution av reservdrivmedel 
- lagerhållning och vid behov distribution av 
förbrukningsmaterial/reservdelar för att tillgodose behov i prioriterad 
samhällsviktig verksamhet vid samhällsstörning, kris eller krig.  
 
Tekniska nämnden har mandat att teckna eventuella avtal med andra 
aktörer som bedöms nödvändiga/ändamålsenliga för att uppnå 
kapacitetshöjning och upprätthålla kapacitet inom ovan angivna områden. 
 
Värt att notera är att i enlighet med Umeå kommuns fastighetspolicy 
ansvarar kommunens bolag för sina specialfastigheter/anläggningar. Dessa 
bolags ansvar innefattar även drift av sådan fastighet/anläggning oavsett 
typ av störning om verksamheten är av samhällsviktig karaktär. Tekniska 
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nämnden förväntas således ej ta ansvar för ovan givna områden i 
specialfastigheter som ägs av kommunens bolag. 
 
Värt att notera är även att samtliga nämnder och bolag i enlighet med 
fastställt reglemente och generella ägardirektiv har ansvar att delta i 
framtagande av kommunövergripande analyser, planering, förberedelser 
och utbildningar/övningar inom säkerhets- och beredskapsområdet.   
 
Arbete med att utreda och upparbeta förslag till ansvarsfördelning 
avseende förmågehöjning inom övriga områden pågår och kommer 
tillställas kommunstyrelse och kommunfullmäktige när de är färdiga. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 – Beslutsunderlag Inriktning av förmågehöjning inom Civil beredskap 
Bilaga 2 – Beslutsunderlag Fördelning av ansvar och medel för angivna områden 
Bilaga 3 – Definition av Samhällsviktig verksamhet 

Beredningsansvariga 
Erika Berg 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg och Anders Norqvist. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Anders Norqvist (L) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Beslut och beslutsunderlag ska skickas till 
Samtliga nämnder 
UKF   
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§ 83 

 
Diarienr: KS-2025/00334 

Beslut om valdistriktsindelning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa ny valdistriktsindelning enligt valnämndens förslag. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun är för närvarande indelad i 72 valdistrikt. 
Befolkningsökningen medför att valdistrikten över tid behöver bli fler. Inför 
valet till riksdag, kommun- och regionfullmäktige 2026 har det gjorts en 
bred analys av den nuvarande valdistriktsindelningen. Kommunfullmäktige 
beslutar om kommunens valdistriktsindelning vilken sedan fastställs av 
länsstyrelsen. 
 
Enligt vallagen ska ett valdistrikt ha mellan 1000 och 2000 röstberättigade. 
Varje valdistrikt ska bestå av en geografiskt obruten yta. Valdistriktet ska i 
första hand ges namn efter det område som det omfattar. Om det består 
av flera distinkta områden ska de alla ingå i namnet. Varje valdistrikt ska ha 
en vallokal, men den behöver inte ligga inom valdistriktets gränser. En 
röstberättigad ska helst inte behöva passera en annan vallokal på väg till 
sin egen vallokal. 
 
Som grund för bedömningen av befolkningsutvecklingen i de olika 
valdistrikten ligger kommunens befolkningsprognos på delområdesnivå. I 
en tillväxtkommun som Umeå är befolkningsprognosen det viktigaste 
instrumentet för att analysera valdistrikten. Det kan finnas flera olika 
anledningar till att valdistriktsindelningen behöver revideras. 
 

• valdistrikten är för små, det vill säga har under 1000 röstberättigade  
• valdistrikten är för stora, det vill säga har över 2000 röstberättigade 
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• generellt sett bör kommunens valdistrikt bli mindre för att 
rösträkningen på valnatten ska gå snabbare 

 
Förslaget innebär att sex nya valdistrikt bildas genom att valdistrikt som 
bedöms vara för stora delas. Kommunen kommer efter beslutet att vara 
indelad i 78 valdistrikt. 
 
De bägge valdistrikten på Carlshem, Carlshem västra och Carlshem östra, är 
väldigt olika stora. För att jämna ut skillnaden och för att bägge ska ligga i 
intervallet 1000–2000 röstberättigade är förslaget att fastigheten Gnejsen 
98 flyttas till valdistriktet Carlshem östra.  
 
Enligt förslaget kommer tre valdistrikt att ha något färre än 1000 
röstberättigade. Det härrör från en tidigare delning av ett för stort 
valdistrikt samt effekten av föreslagna delningar av stora valdistrikt på 
landsbygden.  
 
Fem valdistrikt beräknas få runt 1000 röstberättigade. Det enda 
valdistriktet som enligt befolkningsprognosen beräknas få fler än 2000 
röstberättigade består helt eller delvis av studentbostäder. Det innebär att 
antalet röstberättigade är lägre när röstlängden tas fram i mitten av 
augusti jämfört med siffran i befolkningsprognosen som avser folkmängden 
den 31 december respektive år. 
 
I bilagorna redovisas förslaget till ny valdistriktsindelning samt den 
prognosticerade folkmängden 18-w år per den 31 december 2026. 

Beslutsunderlag 
Redovisning av förändringar i valdistriktsindelningen 
Tabell – översyn av valdistriktsindelningen 
Lista valdistrikt nya valdistrikt 2026 
Kartor över förändrade valdistrikt 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
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Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Håkan Johansson 
 
Yrkanden 
Håkan Johansson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beredningsansvariga 
Marie Sandström 
Tordleif Hansson 

Beslutet och bilagor ska skickas till 
Länsstyrelsen i Västerbottens län vasterbotten@lansstyrelsen.se 
kopia till: val.vasterbotten@lansstyrelsen.se    
 
 
 
  

mailto:vasterbotten@lansstyrelsen.se
mailto:val.vasterbotten@lansstyrelsen.se
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§ 84 

 
Diarienr: KS-2024/01122 

Reviderad bolagsordning för Infrastruktur i Umeå 
AB (Inab) 

Beslut 
Kommunfullmäktige  
 
att fastställa ny bolagsordning för Infrastruktur i Umeå AB (Inab). 

Ärendebeskrivning 
UKF:s styrelse har påtalat behov av att revidera Infrastruktur i Umeå AB:s 
(Inab) bolagsordning med anledning av förändrat uppdrag för Inab.  
 
Det framtida uppdraget för Inab föreslås vara att tillhandahålla kompetens 
inom godslogistik, järnväg och järnvägsanläggningar (inklusive förvaltning, 
tillstånd, drift och utveckling). Då det bedöms lämpligt att samla 
projektresurser med kompetens inom större eller komplexa infrastruktur- 
och byggnadsprojekt i ett bolag ska INAB också vara en projektresurs till 
kommunkoncernen innebärande att INAB ska tillhandahålla en 
projektorganisation som kan nyttjas av primärkommunen och de 
kommunala bolagen i genomförande av vissa infrastruktur- och 
byggnadsprojekt. Vidare ska verksamheten i dotterbolaget Umeå 
Vagnverkstad AB fortsätta att bedrivas som tidigare.  
 
I Inabs bolagsordning föreslår UKF att § 3 och § 4 skrivs om för att stämma 
överens med Inabs framtida uppdrag. Härutöver föreslår UKFs styrelse 
ändringar av formaliakaraktär i § 9, § 10, § 13 och § 15. 
 
Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret delar UKF:s bedömning och anser att de förslag till 
revideringar som föreslås är väl avvägda och ändamålsenliga. 
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Stadsledningskontoret anser dock att nuvarande förslag till skrivning i §3 
angående att Bolaget ansvarar för samordning och är kommunens 
ställföreträdare i de frågor som berör kommunens arbete med att utveckla 
Umeå inom järnvägsområdet ger bolaget alltför omfattande mandat.  
 
Stadsledningskontoret föreslår därför att detta stycke kompletteras så att 
det framgår att bolagets arbete med att utveckla Umeå inom 
järnvägsområdet ska ske i enlighet med givna uppdrag från 
kommunstyrelsen. Ett sådant tillägg ligger i linje med det ansvar för 
översiktsplanering, markförsörjning och exploatering som 
kommunfullmäktige tilldelat kommunstyrelsen i reglemente för nämnder 
och styrelse.  

Beslutsunderlag 
Protokoll UKFs styrelse 9 dec 2024 (§4:4) 
Bilaga 1 - Ny bolagsordning för Infrastruktur i Umeå AB. 
Bilaga 2 - Förslag till ny bolagsordning med markerade tillägg och 
strykningar 

Beredningsansvariga 
Fredrik Lundberg 
Dan Gideonsson 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt tjänsteskrivelsen (Umeå Kommunföretag 
AB:s förslag). 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg och Davis Kaza. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Davis Kaza (AP) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Beslut och fastställd bolagsordning ska skickas till 
Umeå kommunföretag (UKF) 
Infrastruktur i Umeå AB (Inab) 
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§ 85 

 
Diarienr: KS-2024/01123 

Revidering av särskilt ägardirektiv för Infrastruktur i 
Umeå AB (Inab) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna ändringarna i särskilda ägardirektiv för Infrastruktur i Umeå 
AB. 

Ärendebeskrivning 
UKFs styrelse har påtalat behov av att revidera Infrastruktur i Umeå AB:s 
(Inab) särskilda ägardirektiv med anledning av förändrat uppdrag för Inab.  
 
Grunduppdraget i Inabs särskilda ägardirektiv har skrivits om för att 
stämma överens med det framtida uppdraget för Inab.  
Tidigare fanns en formulering om att Inab skulle bedriva verksamhet eller 
genomföra projekt som Umeå kommun eller Umeå kommunföretag AB 
tagit beslut om. Den skrivelsen föreslås tas bort då den är otydligt 
formulerad. Det finns dessutom skrivelser i det generella ägardirektivet 
innebärande en möjlighet att ge instruktioner och riktlinjer till bolagen, 
vilket bedöms tillräckligt.  
 
De ekonomiska målen i Inabs särskilda ägardirektiv fokuserade tidigare på 
fastighetsförvaltningen. Eftersom verksamheten nu förändras har de 
ekonomiska målen skrivits om. Bolagets järnvägsförvaltning föreslås drivas 
i enlighet med de principer som följer av tillämplig järnvägslagstiftning och i 
övrigt föreslås bolaget att tillämpa den kommunalrättsliga 
självkostnadsprincipen. Det långsiktiga målet ska vara att bolagets intäkter 
ska täcka kostnaderna. Det föreslås skrivas in att finansiella kostnader för 
Umeå norra järnvägsterminal ska täckas av moderbolaget till dess att 
Norrbottniabanan är färdigställd fram till Dåva terminal, vilket är i enlighet 
med tidigare beslut som tagits. 
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Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret bedömer att de föreslagna förändringarna är 
positiva då de förtydligar bolagets uppdrag på ett förtjänstfullt sätt.  
 
Stadsledningskontoret anser dock att UKF:s förslag till skrivning angående 
att Bolaget ska i järnvägsrelaterade frågor företräda kommunen i dialogen 
med Trafikverket samt koordinera planeringen och genomförandet av 
Norrbotniabanan inom kommunen med tillhörande resecentra i Sävar.  
 
ger bolaget alltför omfattande mandat samtidigt som kommunstyrelsens 
möjlighet att bedöma och besluta om framtida ekonomiska åtaganden 
begränsas och begränsar bolagets möjligheter att föra nödvändig dialog 
med andra aktörer än Trafikverket.  
 
Stadsledningskontoret föreslår därför att detta stycke i ägardirektivet 
ändras till att Bolaget ska, på uppdrag av kommunstyrelsen, företräda 
kommunen i järnvägsrelaterade frågor i dialogen med Trafikverket samt 
koordinera planeringen och genomförandet av Norrbotniabanan inom 
kommunen med tillhörande resecentra i Sävar. 
 
En sådan förändring ligger i linje med det ansvar för översiktsplanering, 
markförsörjning och exploatering som kommunfullmäktige tilldelat 
kommunstyrelsen i reglemente för nämnder och styrelse, säkrar 
kommunstyrelsens mandat att bedöma och besluta om framtida 
ekonomiska åtaganden i järnvägsrelaterade frågor samtidigt som det ger 
bolaget möjlighet att föra dialog med fler aktörer/intressenter än enbart 
trafikverket.   

Beslutsunderlag 
Protokoll UKFs styrelse 9 dec 2024 (§4:4) 
Förslag till särskilda ägardirektiv Infrastruktur i Umeå AB (Inab) 

Beredningsansvariga 
Fredrik Lundberg 
Dan Gideonsson 
 



Sida 63 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-04-28 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens (stadsledningskontorets) 
förslag. 
 
Mattias Larsson (C) och Åsa Bäckström (V) – Bifall till förslaget från Umeå 
Kommunföretag AB:s styrelse. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens (stadsledningskontorets) förslag mot bifall till 
Umeå Kommunföretag AB:s styrelses förslag. Ordföranden finner att 
kommunstyrelsen bifaller tjänsteskrivelsens (stadsledningskontorets) 
förslag. 
 
Reservation 
Åsa Bäckström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Åsa Bäckström, Lars Brännström, 
Mattias Larsson, Lars Nilsson, Anders Ågren, Greger Knutsson, Arvid 
Lundberg, Janet Ågren, Davis Kaza och Bore Sköld. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Lars Nilsson (SD), Anders Ågren (M), Greger Knutsson 
(M), Arvid Lundberg (MP), Davis Kaza (AP) och Bore Sköld (V) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Mattias Larsson (C) och Åsa Bäckström (V)  – Bifall till förslaget från Umeå 
Kommunföretag AB:s styrelse. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Mattias Larssons (C) och Åsa Bäckströms (V) 
förslag (Umeå Kommunföretag AB:s förslag). Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Beslut och fastställd bolagsordning ska skickas till 
Umeå kommunföretag AB (UKF) 
Infrastruktur i Umeå AB (Inab) 
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§ 86 

 
Diarienr: KS-2024/01124 

Reviderad bolagsordning för DÅVA DAC (Umeå 
deponi och avfallscenter AB) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att fastställa ny bolagsordning för Umeå deponi och avfallscenter AB. 

Ärendebeskrivning 
UKFs styrelse har påtalat behov av att revidera bolagsordning för Dåva 
deponi och avfallscenter i Umeå (DÅVA DAC) med anledning av förändrat 
firmanamn.  
 
Bolagets firma föreslås ändras till Umeå deponi och avfallscenter 
aktiebolag. Firmanamnet var tidigare Dåva deponi och avfallscenter i Umeå 
aktiebolag. Bolagsordningen föreslås skrivas om för att stämma överens 
med ny firma. Härutöver föreslås ändringar av formaliakaraktär i § 9, § 10 
och § 13.  
 
Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret ser inget hinder till namnbytet och har inget övrigt 
att anföra i ärendet.  

Beslutsunderlag 
Bolagsordning för Umeå deponi och avfallscenter AB 
Bolagsordning för Dåva deponi och avfallscenter i Umeå med markerade 
tillägg och strykningar 

Beredningsansvariga 
Fredrik Lundberg 
Dan Gideonsson 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag (Umeå 
Kommunföretag AB:s förslag). 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet och bolagsordning ska skickas till 
Umeå kommunföretag (UKF) 
Umeå deponi och avfallscenter AB 
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§ 87 

 
Diarienr: KS-2025/00380 

Generella ägardirektiv för Umeå kommuns hel- och 
majoritetsägda bolag 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna ändringarna i generella ägardirektiv. 
 
Reservation 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet att 
avslå deras tillägg. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige konkretiserar och specificerar sin styrning över hel- 
eller majoritetsägda bolag genom ägardirektiv. Ägardirektiven delas upp i 
generella och specifika direktiv. De generella direktiven beslutas av 
kommunfullmäktige och gäller för samtliga hel- eller majoritetsägda bolag i 
bolagskoncernen. 
 
Den nu gällande versionen av generella ägardirektiv antogs av 
kommunfullmäktige i november 2021. Umeå kommunföretag (UKF) har nu 
genomfört en översyn av de generella ägardirektiven och föreslår att de 
generella ägardirektiven revideras med syfte att: 
 
• tydliggöra de gemensamma målen i kommunkoncernen. 

 
• tydliggöra hel- och majoritetsägda bolags ansvar gällande beredskap och 

säkerhet.  
 

• korrigera text och disposition av formaliakaraktär.  
 
Förtydligande av de gemensamma målen i kommunkoncernen 
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För att tydliggöra bolagens åtagande i förhållande till av 
kommunfullmäktige fastställda inriktningsmål och krav på 
samordning/samverkan föreslås ändringar i punkten 8 och punkten 9 i 
generella ägardirektiv, se förslag till revidering under punkt 8 och 9 i bilaga 
2. 
 
Förtydligande av bolagens ansvara för beredskap och säkerhet 
En ny punkt 10 föreslås läggas in i de generella ägardirektiven för att 
tydliggöra bolagens ansvar gällande beredskap och säkerhet, se förslag 
under punkt 10 i bilaga 2. 
 
Förändring av formaliakaraktär 
Härutöver föreslås en ändring av formaliakaraktär i punkten 20 då det inte är möjligt att 
på nytt ”fastställa” en bolagsordning som redan är fastställd, förslaget är att det därför i 
stället införs en skrivning om att Bolaget ska på varje mandatperiods första bolagsstämma 
göra en bedömning av den senast antagna bolagsordningen. Om Bolaget då 
uppmärksammar att någon del av bolagsordningen inte längre är aktuell och/eller 
relevant åligger det Bolaget att anmäla detta till UKF.  Se förslag under punkt 20 i bilaga 2. 

 
Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret delar UKFs bedömning och anser att de förslag till 
revideringar som föreslås är väl avvägda och ändamålsenliga.  

Beslutsunderlag 
Protokoll från UKFs styrelse 7 april 2025 
Bilaga 1- Förslag till generella ägardirektiv 
Bilaga 2 - Förslag till generella ägardirektiv med markerade tillägg och strykningar  

Beredningsansvariga 
Fredrik Lundgren 
Dan Gideonsson 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt tjänsteskrivelsens (Umeå Kommunföretag 
AB:s) förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Lars Forsgren (SD) – Deltar inte i beslutet. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Lars Forsgren, Bore Sköld, Anders 
Norqvist och Arvid Lundberg. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Bore Sköld (V), Anders Norqvist (L), Arvid Lundberg 
(MP) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars Forsgren (SD) – Tillägg: "Sponsring från kommunala bolag skall ske 
återhållsamt och endast där det bedöms innebära en ökning av 
marknadsandelar som följd. Kommunala bolag måste arbeta utifrån 
likabehandlingsprincipen vilket kan innebära risker om bolag väljer att 
finansiera vissa aktörer." 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Avslag mot bifall till Sverigedemokraternas tillägg. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige avslår tillägget. 
 
Reservation 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet att 
avslå deras tillägg. 

Beslutet och beslutsunderlag ska skickas till 
Umeå kommunföretag (UKF) 
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§ 88 

 
Diarienr: KS-2025/00276 

Översyn av styrdokument våren 2025 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

- Användning av personuppgifter i form av bilder, filmer, namn och 
kontaktuppgifter i kommunens kommunikation förlängs 

- Strategi för extern kommunikation upphävs 
- Näringslivsstrategi 2019–2025 upphävs 
- Umeå kommuns handlingsplan mot våld upphävs 
- Drog- och brottsförebyggande program 2025–2027 tas fram 
- Styrdokument cirkulär ekonomi tas fram 
- Styrdokument kommunikation (övergripande) tas fram 

 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

- Användning av sociala medier för extern kommunikation upphävs 
- Handlingsplan mot våldsbejakande extremism upphävs 
- Umeå Växer tryggt och säkert färdriktning 2020-2025 upphävs 
- Riktlinjer för prioritering samt uppföljning av brottsförebyggande 

arbete tas fram 
- Utbyggnadsplan tas fram 

 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. Se reservationstext under kommunfullmäktiges 
beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
I enlighet med riktlinje för styrdokument ska styrdokument regelbundet ses 
över. Syftet med översynen är att utvärdera dokumentens effekt och 
betydelse för styrningen. Vanliga orsaker till att dokument upphävs är att 
verksamheten fungerar väl utan styrdokument eller att frågorna har 
uppgått eller infogats i annan styrning. Det är inte en värdering eller 
viktning av området i sig.  
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Det är det politiska organ som beslutade om dokumentet som ska fatta 
beslut om det ska förlängas, revideras eller upphävas.  
 
Innan ett nytt styrdokument tas fram ska det göras en nulägesanalys över 
hur styrningen fungerar idag och vilka områden som behöver förbättras. 
För att undvika målkonflikter är det viktigt att se över även befintliga 
styrdokument relaterade till området.  
 
För att skapa bättre överblick lyfts flera dokument vid ett och samma 
tillfälle. Se bilaga 1 för en sammanfattning av orsaker till besluten.  
Bakgrundsanalyserna till varje styrdokument finns samlade i bilaga 2. Dessa 
bakgrundsbeskrivningar är en översyn av hela området och föreslår ibland 
annan eller relaterad styrning. Dessa frågor är inte föremål för politiska 
beslut i dagsläget utan hanteras på annat sätt.  
 
De tidigare beslutade styrdokument som berörs i ärendet är inte bifogade. 
De går i stället att ta del av på www.umea.se/styrdokument. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1. Sammanställning prövning av styrdokument våren 2025 
Bilaga 2. Bakgrundsanalyser och underlag 

Beredningsansvariga 
Sara Nordström, Lina Renfors 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Bore Sköld (V) – Att kommunstyrelsen utvärderar arbetet med 
Handlingsplan mot våld i syfte att rapportera till kommunfullmäktige ett 
statusläge och önskade framtida insatser som krävs för ett effektivt 
förebyggande arbete mot våld samt att Handlingsplan mot våld förblir 
aktuellt till dess att det ersätts av ett Brottsförebyggande program där 
syftet med planens arbete införlivas. 
 
Propositionsordning som godkänns 
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Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Bore Skölds (V) förslag. Ordföranden 
finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande - 
Förslaget är att avsluta Handlingsplan mot våld från 2020. Detta motiveras 
med att Umeå kommun ska ta fram ett brottsförebyggande program som 
ska inkludera detta arbete. Frågan är när det är klart, och hur arbetet fram 
till dess styrs. Enligt revisionens granskningar har handlingsplanen inte fått 
genomslag i verksamheterna i kommunen annat än i en nämnd IFN, där 
mycket av arbetet som genomförs redan sedan tidigare utförs inom 
framför allt myndighetsutövning. Syftet med planen har varit att Umeå som 
kommun ska arbeta proaktivt mot våld i nära relationer och annat våld 
såväl inom kommunens verksamheter som i samhället i stort. I dagsläget 
har Brå inte de resurser som krävs för att bedriva detta arbete effektivt då 
fokus framför allt är riktat åt arbetet mot organiserad brottslighet. 
Kommunstyrelsen har enligt revisionen också brustit i efterlevnaden av 
handlingsplanen på flera områden. Att upphöra med denna handlingsplan 
idag  är olyckligt eftersom inte minst pojkars våld mot flickor ökar bland 
unga i Umeå, och insatser för att arbeta förebyggande i väsentlig 
utsträckning saknas. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag. 
 
Ellen Ström (V) – Att kommunstyrelsen utvärderar arbetet med 
Handlingsplan mot våld i syfte att rapportera till kommunfullmäktige ett 
statusläge och önskade framtida insatser som krävs för ett effektivt 
förebyggande arbete mot våld samt att Handlingsplan mot våld förblir 
aktuellt till dess att det ersätts av ett Brottsförebyggande program där 
syftet med planens arbete införlivas. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag mot Ellen Ströms (V) 
förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och 
arbetsutskottet förslag. 
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Reservation 
Ellen Ström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande - 
Förslaget är att avsluta Handlingsplan mot våld från 2020. Detta motiveras 
med att Umeå kommun ska ta fram ett brottsförebyggande program som 
ska inkludera detta arbete. Frågan är när det är klart, och hur arbetet fram 
till dess styrs. Enligt revisionens granskningar har handlingsplanen inte fått 
genomslag i verksamheterna i kommunen annat än i en nämnd IFN, där 
mycket av arbetet som genomförs redan sedan tidigare utförs inom 
framför allt myndighetsutövning. Syftet med planen har varit att Umeå som 
kommun ska arbeta proaktivt mot våld i nära relationer och annat våld 
såväl inom kommunens verksamheter som i samhället i stort. I dagsläget 
har Brå inte de resurser som krävs för att bedriva detta arbete effektivt då 
fokus framför allt är riktat åt arbetet mot organiserad brottslighet. 
Kommunstyrelsen har enligt revisionen också brustit i efterlevnaden av 
handlingsplanen på flera områden. Att upphöra med denna handlingsplan 
idag  är olyckligt eftersom inte minst pojkars våld mot flickor ökar bland 
unga i Umeå, och insatser för att arbeta förebyggande i väsentlig 
utsträckning saknas. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Linda Lotare, Lars Forsgren, Veronica 
Kerr och Anders Norqvist. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Veronica Kerr (KD) och Anders Norqvist (L) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Linda Lotare (V) – Att kommunstyrelsen utvärderar arbetet med 
Handlingsplan mot våld i syfte att rapportera till kommunfullmäktige ett 
statusläge och önskade framtida insatser som krävs för ett effektivt 
förebyggande arbete mot våld samt att Handlingsplan mot våld förblir 
aktuellt till dess att det ersätts av ett Brottsförebyggande program där 
syftet med planens arbete införlivas. 
 
Lars Forsgren (SD) – Att program för cirkulär ekonomi inte tas fram. 
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Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Linda Lotares (V) förslag mot Lars Forsgrens 
(SD) förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. Förslaget är att avsluta Handlingsplan mot våld från 2020. 
Detta motiveras med att Umeå kommun ska ta fram ett 
brottsförebyggande program som ska inkludera detta arbete. Frågan är när 
det är klart, och hur arbetet fram till dess styrs. Enligt revisionens 
granskningar har handlingsplanen inte fått genomslag i verksamheterna i 
kommunen annat än i en nämnd IFN, där mycket av arbetet som 
genomförs redan sedan tidigare utförs inom framför allt 
myndighetsutövning. Syftet med planen har varit att Umeå som kommun 
ska arbeta proaktivt mot våld i nära relationer och annat våld såväl inom 
kommunens verksamheter som i samhället i stort. I dagsläget har Brå inte 
de resurser som krävs för att bedriva detta arbete effektivt då fokus 
framför allt är riktat åt arbetet mot organiserad brottslighet. 
Kommunstyrelsen har enligt revisionen också brustit i efterlevnaden av 
handlingsplanen på flera områden. Att upphöra med denna handlingsplan 
idag  är olyckligt eftersom inte minst pojkars våld mot flickor ökar bland 
unga i Umeå, och insatser för att arbeta förebyggande i väsentlig 
utsträckning saknas. 
 
Beslutet med underlag ska skickas till 
Nämnder  
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§ 89 

 
Diarienr: KS-2025/00286 

Redovisning av motioner under beredning, 
delrapport 1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att lägga rapporten till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
I enlighet med kommunfullmäktiges arbetsordning ska en sammanställning 
av motioner under beredning redovisas till kommunfullmäktige två gånger 
per år, vid sammanträdet i april och oktober. En sammanställning har gjorts 
som visar att det finns 29 anmälda motioner som inte har slutbehandlats 
av kommunfullmäktige än, 16 stycken som anmälts under 2024 och 13 
stycken som anmälts under 2025.  

Beslutsunderlag 
Delrapport 1 - 2025 

Beredningsansvariga 
Sofia Gustafsson 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 



Sida 76 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-04-28 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutet ska skickas till 
- 
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§ 90 

 
Diarienr: KS-2025/00364 

Valärende; Styrelseledamöter till AC-Net 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att utse Emma Vigren och Mats Berggren till styrelseledamöter i AC-Net 
AB. 

Ärendebeskrivning 
Styrelsen i Umeå kommunföretag AB har den 10 mars 2025 beslutat att 
föreslå Umeå kommunfullmäktige att utse Emma Vigren och Mats 
Berggren till styrelseledamöter i AC-Net AB.  

Beslutsunderlag 
Styrelseprotokoll UKF 2025-03-10 

Beslutet ska skickas till 
Emma Vigren 
Mats Berggren 
AC-Net 
UKF   
 
 
 
  



Sida 78 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-04-28 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 91 

 
Diarienr: KS-2025/00099 

Anmälningsärenden 2025-04-28 

Motioner 
Motion 14/2025: Inför SAO - Studiemotiverande arbetslivsorientering - i 
Umeå kommun; Hanna Lundin Jernberg (L) och Anders Norqvist (L). 
Diarienummer: KS-2025/00417 
 
Motion 15/2025: Implementera ”Hälsa tillsammans” i kommunens 
grundskolor; Anders Norqvist (L) och Hanna Lundin Jernberg (L). 
Diarienummer: KS-2025/00421 
 
Motion 16/2025: Genomför försök med senarelagd skolstarttid på 
morgonen; Liv Zetterberg (V), Tobias Holmbom (V) och Daniell Anderson 
(V). Diarienummer: KS-2025/00423 

Skrivelser 
Brå. Politikernas trygghetsundersökning, svar önskas senast 27 april 2025. 
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